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Je brezplačen časopis namenjen obveščanju javnosti o dobrodelni de-
javnosti izdajatelja in drugih organizacij ali posameznikov s katerimi 
zavod sodeluje.

Avtorske pravice

Ta časopis in novice, informacije in vsebina, še posebej o dobrih deja-
njih se lahko svobodno kopira, povzema za objavo v drugih medijih 
v kakršnikoli obliki, razširja in o dobrih dejanjih obvešča tudi druge, 
vendar brez kakršnegakoli spreminjanja vsebine, krajšanja ali kakršne-
gakoli drugačnega poseganja v tekst. O uporabi kateregakoli dela iz ča-
sopisa je potrebno obvestiti izdajatelja.  

PISMA BRALCEV

Pisma bralcev so namenjena vam. Pišite nam o tem, kaj dobrega vam je naredil 
sosed, kako vam je pomagal, kako je pomagala popolnoma neznana oseba, po-
hvalite zdravnika, terapevta ali pa popolnega neznanca, ki je naredil nekaj do-
brega. Pišite o dogodkih, ki so spremenili življenje vašega otroka na bolje. Vaša 
pisma o dobrih dejanjih in vaše dobre novice bomo objavili le, če jih prejmemo 
z vašimi polnimi podatki, na vašo željo pa bomo objavili samo kratice.
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Mojca

Da lahko pri svojem delu in pomočeh otrokom s posebnimi potrebami zagotovimo 
optimalno pomoč in pripomoček, sodelujemo z  različnimi strokovnimi inštitucijami.

UVODNIK

                                         Piše: 
MOJCA OŠTIR PAJESTKA

»Vsi mi, jaz, ti, vi imamo 
v sebi moč in sposob-
nost, da lahko živimo 
svoj polni potencial. Da 
lahko živimo in dajemo 
sebi in drugim iz eno-
stavnega razloga. Ker 
smo ljudje. Ker smo od-
visni drug od drugega. 
In ker je lepo dajati. Ker 
to bogati vse nas, še naj-
bolj pa tistega, ki daje.«

Na nek način se vsakdo, ki danes le 
malo upošteva ZKP, takoj ozna-

či za nasprotnika. Nasprotnika vse-
mu, za kar se oni sami v omejenem 
egu zavzemajo. In mu prilepijo kot 
oznako še kaj hujšega. Jezik tistih, ki 
so pustili ZKP nekje daleč, je resnič-
no bogat. Obtožujoč in poniževalen.  
Vsakega, ki razmišlja s svojo glavo in 
drugače kot tisti brez ZKP obtožijo, 
da mu ni nič za življenja, da mu ni nič 
za ljudi in da s svojim razmišljanjem 
in postavljanjem vprašanj dejansko 
ruši napore politike, da bi zajezila 
epidemijo. Pa pustimo ob strani to, 
da je za politike epidemija še kako 
dobrodošla, ker na ta način lahko 
preizkušajo, do kod bodo lahko šli z 
nadzorovanjem ljudi za svoje name-
ne. Mogoče se sliši čudno, a kaj dru-
gega človek niti ne more misliti o vseh 
teh ukrepih.  Vsekakor je prav, da se 
odzovemo. Vsekakor je prav, da se v 
zaščito vseh nas držimo pravil, a vse 
ima neko mejo. Uničevanje  stikov, ki 
so temelj našega življenja je najbolj 
boleče in destruktivno.

Obenem pa je stanje te epidemije vse-
kakor (upam, da kdo ne bo narobe 
razumel te besede) dobrodošlo. Do-

brodošlo v toliko, da nas iz uspavano-
sti, kako je v družbi vse v redu, vrže 
ven. Nas prebudi.  Da postavi pred nas 
ogledalo in da se vprašamo, kaj je res 
vredno. V času, ko smo pripravljali 
to številko dobrih novic je minil tudi 
praznik Dan spomina na mrtve. Ne 
samo naših najbližjih. Ampak vseh, ki 
so nam omogočili, da smo danes tukaj. 
Da se spomnimo na vse, ki so bili pred 
nami in ustvarili takšne ali drugačne 
pogoje, da smo mi lahko danes tukaj. 
Če bi se kaj drugače obrnilo je res veli-
ko vprašanje ali bi bili danes vi tukaj, bi 
bila jaz tukaj, ali pa kateri s preteklostjo 
obremenjen politik, ki še danes doži-
vlja travme o preteklem režimu, kate-
rega so  zagovarjali in bili celo njihov 
član.  Kajti, če ne bi bilo tistega režima 
prej, potem danes spreobrnjenci ne bi 
imeli kaj delati. Zgodovina je tukaj zato 
in moramo se je spominjati, da iz nje 
lahko potegnemo dobre in slabe lekci-
je. Da lahko slabo odvržemo in dobro 
nadgradimo. Je to res tako težko razu-
meti? In kot sem rekla, zdrava kmečka 
pamet ima tudi tukaj svojo težo. Ker 
je naravna. Ker upošteva tok stvari. Z 
enostavnim kar boš sejal, boš požel.  A 
tudi to ne pomaga, če preje ne boš do-
bro pripravil zemlje za sejanje. 

Pri nas pa smo začeli sejati na slabih 
osnovah. Pokvarjenih osnovah, ki so 
seveda slej kot prej morale priti na dan. 
Smo narod, ki smo si na nek način 
sami uničili sanje. Dopustili smo, da so 
skupine pod raznimi gesli, kako nam 
ustvarjajo lepo prihodnost, zlorabili vse 
nas. In temelje, ki so bili dobro zasta-
vljeni. Epidemija pa je pokazala, kako, 
če se usmerim samo na tisto, kar mi 
delamo, vse težje deluje. Zdravstveni 
in socialni sistem in vse njihove težave 
so priplavale na površje. Namesto, da 
bi gradili moderno zdravstvo, ki bi slu-
žilo ljudstvu za lajšanje njihovih težav, 
usmerjali sredstva v obnavljanje bolnic, 
izobraževanje kadra, ga nagradili tako, 
kot je treba ipd. imamo velike proble-
me. Namesto, da bi usmerili vse sile 
v to, da do socialnih problemov ne bi 
prihajalo, počnemo ravno obratno. In 
to kljub temu, da imamo kot narod vsa 
orodja za vzpostavitev ljudem prijazne-
ga okolja. A kaj, ko je človeški ego pre-
močan in ne vidi dlje od svojega nosu. 
Zato želim vsem veliko ZKP-ja in po-
gleda v daljavo. Lepota vsega je v sode-
lovanju in prijaznosti do sočloveka. Kot 
posameznik in družba bomo bogatejši.

                  Bodite zdravi in odgovorni!

V sedanjih časih nam malo ZKP (zdrave 
kmečke pameti) ne bi škodilo. Ko se situa-
cije oziroma prepovedi iz dneva v dan me-
njajo, ko so si strokovnjaki v medsebojnem 
nasprotju in ko tiste dejavnosti, ki bi prven-
stveno morale služiti človeku služijo pred-
vsem politiki in njenim težnjam po nadzoru 
človeka v vseh njegovih delovanjih se lahko 
resnično zamislimo, kam smo prišli.

OdgOvOrnOst
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1994
že od

KAKO MALO JE POTREBNO, …

Maskota želvica in slogan: »Kako malo je 
potrebno, da se življenje obrne na bolje,« 
ponazarjata bit našega delovanja. Želvica, ki 
obleži na hrbtu, je prav tako nemočna kot 

nebogljen otrok, ki zaradi drugačnosti potre-
buje pomoč. Smiselnost delovanja dobrodel-

nih organizacij ni v tem, da samo dajemo in s tem  
p o m o č i potrebnega napravijo odvisnega od pomoči. Zavod VID 
pokaže otrokom, ki so omejeni v gibanju in izražanju, kako se zopet 
vključijo nazaj v okolje, igro, izobraževalne procese in ostale aktivnosti. 
Otrok, ki dobi računalnik, spet lahko piše in se uči, s pomočjo inva-
lidskega vozička ima možnost raziskovati svet in se družiti z vrstniki... 
Postane manj odvisen in naenkrat se mu življenje  obrne na bolje. 

KOMU POMAGAMO?
Otrokom in mladostnikom iz vse Slovenije. Delujemo po celotnem slo-
venskem prostoru, kar pomeni, da ne postavljamo pogojev, od kod je 
otrok ali kakšno je njegovo obolenje. Od 1993 leta dalje, ko se je začel 
projekt pomoči otrokom se je naša pomoč na različne načine dotaknila 
že nekaj tisoč otrok.

KAKO POMAGAMO?
Na različne načine. Večinoma z nakupom ali doplačilom invalidskih 
pripomočkov; invalidskih vozičkov, terapevtskih koles, dvigala za in-
valide, v zadnjem času pa se na nas obrača vedno več mladih, ki  pri 
svojem šolanju in delu potrebujejo prilagojene računalnike in ostale ko-
munikacijske pripomočke. Polje naših pomoči je zelo široko. Odvisno 
od potreb otroka, se pri pomočeh osredotočimo na popolno rešitev. 

ZAKAJ POMAGAMO?
Ker številni nimajo brezskrbnega otroštva. Nobena država, prav tako 
Slovenija, ne more sama zadovoljiti vseh potreb svojih državljanov. 
Zato, tako kot je v navadi v razvitem svetu, računa na pomoč nevla-
dnih organizacij. Tudi družine otrok s posebnimi potrebami si nakup 
dragih invalidskih, terapevtskih in prilagojenih učnih pripomočkov 
same težko privoščijo.

NAŠI NAČRTI IN CILJI:
Tudi v prihodnje bomo pomagali otrokom, ki nas potrebujejo z:
•	 nakupom ali doplačilom invalidskih pripomočkov
•	 kritjem dela stroška operacije, zdravljenja, terapij, letovanja... 
•	 pomoč otrokom iz socialno ogroženih družin
•	 ozaveščanje javnosti o dobrodelnosti
•	 izobraževanje
•	 sodelovanje z drugimi organizacijami
•	 vzpostavljanje pogojev za delovanje nevladnih organizacij
•	 uvajanje novih tehnik zbiranja sredstev

Pišete nam lahko na naslov:
Zavod VID, Planina 3, 4000 KRANJ

telefon: 04/20 13 930,  fax: 04/20 13 932

Izven delovnega časa nam lahko pišete na elektronski naslov:
dobrodelnost@zavod-vid.si

www.zavod-vid.si
facebook:  #prijateljiotrok

V zavodu VID so vsi dobronamerni ljudje vedno dobrodošli, mi pa 
pripravljeni na sodelovanje. Saj ne pravi zaman pregovor, da 

DOBER ČLOVEK VEDNO NAJDE ČAS, NAČIN IN 
PRILOŽNOST ZA POMOČ. DRUGI PA IZGOVORE.

Bi želeli darovati? Pomagati določenemu otroku?
Pokličite nas na tel: 04/20 13 930 in dogovorili se bomo 

o sodelovanju.

TRR:  SI56 0510 0801 0695 309 
/ A BANKA PE Kranj

BI TUDI VI RADI POMAGALI, PA …
Na Vaša vrata je nedavno tega potrkal naš predstavnik. Predstavil Vam 
je delo zavoda in sklada za pomoč otrokom “Izpolnimo otroške želje” 
ter Vas seznanil s številnimi žalostnimi zgodbami otrok in njihovih dru-
žin, ki jih je življenje usodno zaznamovalo z boleznijo. Povedal Vam je, 
da smo številnim že pomagali, a da je še mnogo več tistih, ki še vedno 
čakajo na našo pomoč. Zaprosil Vas je, da tudi Vi pomagate in podarite 
del sredstev, s katerimi bomo skupaj obrnili še kakšno življenje na bolje... 
A mogoče dvomite v resničnost navedb. Vam na misel prihajajo izgovo-
ri, razni razlogi, da ne bi pomagali... Pokličite nas in povprašajte!

Preprosto! Odločite se in pomagajte. Tudi zaradi Vas bo svet tem otro-
kom lepši. Upamo, da poznate tisti čudoviti občutek, ki človeka prevza-
me, ko nekomu pomaga. Odločite se za donacijo.  Lahko pa postanete 
tudi naš poverjenik. Stopite z nami na pot volje in dobrote, pomagajte 
nam tudi s svojim delom! Včasih traja mesece, da zberemo dovolj sred-
stev za nakup dragih invalidskih pripomočkov za otroke.  Z Vašo pomo-
čjo nam bo šlo hitreje in Vaš prispevek bo presegel vrednost zneska, ki bi 
ga sicer podarili samo z denarnim zneskom. Na ta način boste z Vašim 
delom pomagali skleniti več pogodb in zbrati več sredstev.

POVERJENIKI ZAVODA VID
Kdo so Vidovi poverjeniki?
Pri vzpostavljanju stikov z donatorji smo se v zavodu VID odločili 
predvsem za osebni kontakt – obiske poverjenikov. Na ta način dona-
torji informacijo o delovanju Zavoda VID in našega sklada Izpolnimo 
otroške želje dobijo iz prve roke, prav tako tudi odgovore na zastavlje-
na vprašanja.
Kako ravnati ob obisku poverjenika?
Prostovoljne prispevke in ostale oblike zbiranja sredstev na področju 
Slovenije zbirajo lahko samo organizacije, ki so v ta namen pridobile 
posebno dovoljenje, izdano s strani Upravne enote, na katerem podro-
čju ima organizacija sedež dejavnosti. To dovoljenje mora pri zbira-
nju prostovoljnih prispevkov imeti poverjenik s seboj in ga na zahtevo 
ljudi pokazati. Prav tako pooblastilo organizacije in ostalo dokumen-
tacijo. V dvomu je zaželjeno, da ljudje pokličejo policijo in se s tem 
izognejo zlorabam s strani goljufov. Na ta način obenem poskrbite, da 
denar resnično pride v prave roke. 

ZAKAJ NAM LJUDJE ZAUPAJO
•	 KER  pomagamo otrokom po vsej Sloveniji
•	 za vsakim izročenim pripomočkom stoji ime in 

priimek otroka, naslov,...
•	 omogočimo otrokom samostojnejše življenje
•	 je vsak pripomoček prilagojen na potrebo otroka
•	 imamo jasno zastavljene cilje
•	 spoštujemo poslovne običaje, dogovore, pogodbe
•	 smo strokovni in profesionalni
•	 naredimo, kar obljubimo
•	 smo pomagali že nekaj tisoč otrokom
•	 smo številnim otrokom zadnje upanje
•	 spoštujemo naše donatorje
•	 smo prvo pomoč izvedli že pred več kot 25 leti
•	 o vsaki akciji pomoči sklenemo pogodbo s starši otroka
•	 nam zaupajo starši in otroci
•	 ne obljubljamo ampak naredimo...

ZAVOD  VID
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IZ NAŠE Facebook STRANI                        

Živimo v času, ki ga krojijo informacije in sedaj mo-
derno rečeno vsebine. Različni elektronski mediji so 

že zdavnaj v hitrosti poročanja povozili tiskane medije. 
In po dolgem času je tudi Zavod VID odprl svojo facebo-
ok stran. Na njej bomo skušali predstaviti majhen delček 
novic s področja našega dela. In upamo, da se ne bodo tako 
hitro izgubile v elektronskih nebesih, kot vse ostale in da 

Če želite priti na našo stran, enostavno v is-
kalnik vpišite #prijateljiotrok ali pa vstopite 
preko naše www.zavod-vid.si strani.

ZAvOd vId tUdI nA 
FACEBOOKU

se bodo dotaknile ljudi. Da bodo 
vsaj za trenutek z nami delili ra-
dost ob otroških  zmagah, do-
brih dejanjih in da bo kdo tudi 
v želji pomagati v zapisih dobil 
trenutni navdih in nam pomagal 
pomagati.
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POTREBUJEJO VAS POTREBUJEJO VAS

21-letna Melkina Huskić iz Ljubljane je res posebno de-
kle. V letošnjem šolskem letu je postala študentka Višje 
strokovne šole za gostinstvo, velnes in turizem na Bledu.  
Kljub močni slabovidnosti je polna optimizma, izredno 
komunikativna, delovna in pametna.

Pripomočki ZA močno 
slABOvIdnO mElKInO

Melkina pravi, da ni bilo vedno 
lahko, a je vsemu navkljub s 

svojimi uspehi več kot zadovoljna. 
Prav tako ne sedi samo za knjiga-
mi, ampak se rada druži s prijate-
lji, hodi na sprehode, posluša glas-
bo, pogleda kakšen dober film in 
dela stvari, ki jo naredijo srečne.

Odlična učenka

V veliko veselje mi jo je bilo spozna-
ti, prav tako njena starša. Najprej pa 
se je zanjo zavzela bivša srednješol-
ska učiteljica in razredničarka Ma-
rija Jeraša. Povedala mi je, da se je 
Melkina v sedmem razredu osnovne 
šole preselila iz Bosne v Slovenijo in 
začela obiskovati šolo v Centru IRIS, 
saj so starši želeli, da ima dekle za-
radi okvare vida ustrezno prilagojen 
pouk, ki ji  v Bosni ni bil omogočen.

Melkina se je hitro naučila sloven-
skega jezika, bila je izredno marlji-
va ter nadaljevala šolanje v Srednji 
šoli v Centru IRIS. Z odličnim uspe-
hom je končala program Ekonomski 
tehnik in skoraj z odliko zaključila 
maturo. Prav tako si je nabirala iz-
kušnje na praksi v Austria Trend 
hotelu v Ljubljani in hostlu 6 pik v 
Centru IRIS, prav te izkušnje so jo 
pripeljale do odločitve za študij na 
Višji šoli na Bledu, smer turizem.

Težave z očmi

V Centru IRIS je lahko uporabljala 
vse pripomočke, ki so ji olajšali šo-

lanje, prav tako je imela prilagoje-
no učno gradivo. V času študija pa 
je nemogoče pričakovati, da bodo 
študenti dobili povečana gradiva, 
zato se je obrnila na nas za pomoč. 

Še pred dvemi leti je Melkina brez 
težav brala pisavo v velikosti črk 
18, nato se je na desnem očesu vid 
začel tako slabšati, da žal na njega 
ne vidi več. Na drugem, levem  oče-
su pa ima ohranjenega še približno 
8 -10 % vida.

Lupa, kalkulator in prenosnik

Zato sedaj nujno potrebuje svojo 
posebno elektronsko lupo, ki ji bo 
pomagala ne samo pri šolanju am-
pak tudi pri vsakodnevnem življe-
nju. Z njo bi povečala učno gradi-
vo, se učila, brala, jo uporabljala v 

trgovini ali gledala na tablo.  Prav 
tako za samostojno šolanje potre-
buje govoreči kalkulator in nov 
prenosni računalnik. Sedanji ra-
čunalnik je zelo star, počasen in ne 
zadostuje več  zahtevam študijske-
ga dela in učenja.

Najprej sta nas Melkina in mobil-
na učiteljica Marija Jeraša prosili  
samo za nakup elektronske lupe, 
saj je bila Melkina  v veliki stiski 
kako bo začela s šolanjem. Ni mo-
gla spati,  skrbelo jo je, ker ni ve-
dela kako se bo čisto sama in brez 
pripomočkov znašla na novi šoli  
in v razredu. Zato smo g. Jankovi-
ča iz Diopte prosili, da ji predča-
sno posodi lupo in kalkulator. Res 
smo mu hvaležni.  A tudi računal-
nik komaj še dela.

Sedaj pa moramo samo še zbra-
ti sredstva v višini 2.700 evrov 
za plačilo lupe, kalkulatorja in 
nakupa računalnika ter Melkini 
omogočiti sanje na njeni samo-
stojni poti. Saj izjemno skrbna 
in predana starša sama nikoli ne 
bi mogla kupiti dekletovih nujno 
potrebnih pripomočkov. Skromni 
dohodki tričlanske družine komaj 
zadostujejo za plačilo najemnine, 
položnic, hrane in ostalega kar 
nujno potrebujejo.
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POTREBUJEJO VAS

okrevanje in mu s primerno bolni-
šnično in terapevtsko obravnavo ter 
ustreznimi pripomočki olajšali ži-
vljenje, hkrati pa omogočili napre-
dovanje v razvoju.

V vrtcu Ciciban lepo skrbijo 
zanj

Šestčlanska družina se je vsa posve-
tila skrbi in razvoju malega dečka, 
prav tako v vrtcu, kjer je bil v leto-
šnjem letu lepo sprejet. Nail lepo 
govori slovensko, je zelo družaben 
in zgovoren. Ima spremljevalko s ka-
tero se razume, prav tako z vzgojite-
ljicami in otroci, ki jim želi biti čim 
bolj enakovreden. Trudijo se, da bi z 
različnimi prilagoditvami dečka čim 
bolje vključili v življenje vrtca skupaj 
z njegovimi malimi vrstniki in njiho-
ve vsakodnevne aktivnosti.

Tricikel, hojca in gugalnica 
za boljši korak z vrstniki

Doma ima tricikel s katerim se giblje 
na daljše razdalje, tudi k zdravniku 
se odpelje. V stanovanju pa upora-
blja hojco ali se plazi po tleh. Tudi 
stojko, opornice in ostale pripomoč-
ke uporablja ter pridno telovadi. V 
vrtcu pa ne more biti samostojen in 
vedno rabi pomoč drugih. Mamica 
ga vsak dan peš pelje v vrtec z nava-
dnim vozičkom, ostalih pripomočk-
ov pa ne morejo voziti v vrtec, ker jih 
je preveč in so preveliki. Le voziček 
in nekatere nujno potrebne, recimo 
opornice. Zato so nas prosili za po-
moč pri nakupu pripomočkov, ki 
stanejo 2.200 evrov, ki bi jih kasneje 
lahko uporabljal tudi v šoli in tako 
ostal samostojen še naprej.

Nail si želi tudi v vrtcu čisto sam 
brez tuje pomoči  zvedavo raz-

iskovati okolico ter se  enakovre-
dno skupaj z malimi prijatelji učiti 
raznih veščin. Da ne bi samo opa-
zoval ostale otroke ali prosil spre-
mljevalko in vzgojiteljice, da mu 
pomagajo pri raznih aktivnostih in 
ga vozijo z vozičkom na sprehod.

Najprej se je na nas obrnila fiziatri-
nja  dr. Hermina Damjan iz Otro-
škega oddelka Uri - Soča, ki že dve 
leti obravnava Naila, nato pa še  Lju-
bljanski vrtec Ciciban, kjer imajo 
dečka v dopoldanskem varstvu, da bi 
se lažje vključil med zdrave vrstnike.

Nail se je rodil zdrav
Nail se je rodil v Bosni, bil je zdrav, 
v poldrugem letu starosti pa so se 
začele težave, imel je tumor na hrb-
tenici, sprva majhen in nenevaren, 
kasneje pa je postal večji. Zdravniki 
so jim rekli, da deček verjetno ne bo 
preživel. S pomočjo donatorjev je bil 
nato dvakrat operiran v Turčiji, a se 
zaradi neprimernih terapij v Bosni 
Nailu stanje vseeno ni izboljšalo kot 
bi se lahko. Zato se je družina pred 
dvemi leti preselila v Slovenijo, ker 
so želeli dečku omogočiti čim lažje 

Nail si močno želi, da bi se lahko tudi 
v vrtcu in na sprehodih s pomočjo 
tricikla gibal sam ali gugal na gugal-
nici, znotraj pa bi hodil s pomočjo 
hodulje in ne bi samo opazoval osta-
le otroke kako se igrajo.

Terapije za Naila
Njegova mamica pa nas je prosila 
še za plačilo dodatnih nevrofizio-
terapij. Pravi, da doma pridno telo-
vadijo in ga 1x tedensko vozijo na 
pediatrično kliniko, a to ni dovolj za 
ohranjanje njegovega zdravstvenega 
stanja. Opravili so tudi pregled in 
dobili nevroterapevtsko mnenje za 
dodatne potrebne terapije, ki si jih 
sami nikoli ne bodo mogli privošči-
ti. Vsaka stane 50 evrov. Družina je 
šestčlanska, zaposlen je samo oče. 
Živijo v najemniškem stanovanju, 
imajo komaj dovolj  za plačilo po-
ložnic, najemnine in hrane, oblačila 
jim podarijo prijatelji in znanci. Sta-
rejši sestri obiskujeta srednjo šolo, 
mlajša, dojenčica  pa je stara komaj 
mesec dni. Nailu bi radi omogočili 
vsaj začetnih 10 nevrofizioterapij, 
ki stanejo 500 evrov.

Naila sem obiskala doma in v vrtcu, 
redko se zgodi, da bi bili vsi tako lepo 
naklonjeni družini, tudi na Soči, kjer 
so poskrbeli za ponovno testiranje 
pripomočkov, da jih bo lahko dol-
go in dobro uporabljal tako v vrtcu 
kot kasneje v šoli. Torej zanj potre-
bujemo vsaj 2.700 evrov, če mu po-
leg pripomočkov želimo omogočiti 
vsaj nekaj dodatnih terapij.

5-letni Nail Lelič iz Ljubljane za bolj samostojno gibanje 
v vrtcu potrebuje trokolo, hoduljo in sedež za gugalnico 
ter terapije, s katerimi bi lažje napredoval in ohranjal zdra-
vstveno stanje.

nAIl BI sE rAd gIBAl tUdI 
v vrtCU
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Sedanji računalnik je bil že tako 
star, da je moral potrpežljivo ča-

kati, da se prižge, med poukom se 
je ustavljal in bil prepočasen, da bi 
lahko sledil vsem učnim potrebam 
in zahtevam. Z veseljem se nam bo 
še oglasil in sporočil, kako v šoli 
napreduje in kaj mu pomeni nova 
pridobitev sploh sedaj, ko se mora 
šolati na daljavo.

S skupnim sodelovanjem gre 
lažje in hitreje

Denis kljub hudi obliki cerebralne 
paralize obiskuje 6. razred redne OŠ 
Ljubno ob Savinji. Je vedno nasme-
jan in poln optimizma, zelo rad ima 
šolo in sošolce. Za samostojno giba-
nje uporablja električni voziček, pri 
učenju in pisanju pa računalnik, brez 
katerega si šolanja sploh ne predsta-
vlja. Saj zanj računalnik predstavlja 
vse to kar njegovim sošolcem pome-
nijo šolski zvezki, učbeniki, knjige, 
nalivna peresa, svinčniki, barvice…

Prav gospa Babnik je bila tista, ki je 
zaznala potrebo po novem računalni-
ku in se, skupaj z mamico in Denisovo 
šolo obrnila na nas za pomoč. Mi pa 
smo jim hvaležni. Tanji, Denisovim 
učiteljem, svetovalni delavki in vsem 
ostalim na OŠ Ljubno ob Savinji,  ker 
se res trudijo, da fantu nudijo vse, da 
mu olajšajo in prilagodijo šolanje. 
Tudi njegovi starši so veseli, da dobro 
sodelujejo in se veselijo vseh Deniso-
vih učnih uspehov in napredkov.

Sreča je bila popolna

Takoj, ko je Denis prinesel v šolo 
računalnik so njegovi sošolci sku-
paj z učiteljico pripravili veeeeeliko 
zahvalo, pravo umetnijo, njihova fo-
tografija pa pove prav vse. Denisov 
nasmeh preprosto ni usahnil, njego-
va sreča je bila popolna, ki jo je poleg 
družine in učiteljev v šoli delil še s 
svojimi sošolci in prijatelji. Kako je 
lepo videti otroke, ki z navdušenjem 
spremljajo Denisa na njegovi poti,  se 
skupaj z njim veselijo novega raču-
nalnika in mu pomagajo ali pa se z 
njim igrajo.

Sedaj Denis hiti novim zna-
njem naproti

Za to so zaslužni tudi naši donator-
ji, iskrena hvala tudi vam!  Iskrene 
čestitke SVIZU, Sindikatu vzgoje,  

nOv dEnIsOv računalnik jE sUPEr
11-letni Denis Jakop je bil presrečen, ko je 
prejel velik, lep in zmogljiv prenosni raču-
nalnik vreden skoraj 2.000 evrov. Skupaj 
z njegovo mamico in bolnišnično učiteljico 
Tanjo Babnik smo ga predali v njeni učilni-
ci na URI Soča. Komaj je čakal, da ga dobi 
skupaj z ostalo potrebno opremo, tudi na-
hrbtnikom, da ga bo varno prenašal po šoli 
ali odnesel domov. 

Prav tako Denis potrebuje nov transportni vo-
ziček, potrudili se bomo, da ga čimprej dobi. 

izobraževanja, znanosti in kulture 
Slovenije, ki je ob svojem  30-letnem 
jubileju,  namesto slovesnosti ob pra-
znovanju dogodka, del sredstev raje 
doniral izbranim organizacijam in 
posameznikom, tudi našemu zavodu 
VID.  Hvala tudi družini Koren Corel 
iz Kopra, Podjetju LPT Praznik Jože 
s.p. Nazarje in drugim podjetjem in 
posameznikom.
 

V spomin na njihovo dobro delo so 
donatorji prejeli zahvalo, ki sta jo 
Denis in mamica Sonja opremila z 
veliko podkvico, pikapolonico in 
deteljico, besedami zahvale, izreza-
nimi črkami  Denisovega imena in 
zaključno mislijo: »Vse dobro naj se 
z dobrim vrača!«  Naj se tudi vama in 
vaši družini.

Sedaj lahko Denis hiti novim zna-
njem naproti.



9DOBRE novice    35 / 2020

POTREBUJEJO VAS

Obiskuje 5. razred redne OŠ 
Dragotina Ketteja v Ilirski 

Bistrici.  Starša pravita, da sta pri 
dveh letih opazila, da deček slabše 
vidi. Ima visoko dioptrijo, ostanek 
vida je okoli 20%.  Voden je na Oče-
sni kliniki v Ljubljani. Do lanskega 
šolskega leta v šoli ni imel nobe-
nih prilagoditev. Nato so učitelji 
zaznali, da ima težave z vidom in 
starše usmerili na ustrezne službe, 
ki bi dečku omogočile pridobitev  
tiflopedagoške dodatne strokovne 
pomoči. Tako je od januarja 2020 
voden in obravnavan še s strani 
mobilnih učiteljev iz  Centra IRIS, 
ki ga učijo šolati  po metodi za sla-
bovidne.

Branje bo lažje
Sedi v prvi klopi in nosi očala, ki se 
ob preveliki sončni svetlobi zatemni-

jo. Pri pisanju nima večjih težav, pri 
branju drobnega tiska pa približa gla-
vo knjigi in ne vidi na tablo. Njegova 
mobilna učiteljica Mateja Maljevac je 
poleg dodatnih prilagoditev (primer-
na osvetlitev, več časa za opazovanje, 
močnejši kontrasti, prilagojeno učno 
gradivo, povečavo črk…) priporo-
čala tudi uporabo elektronske lupo 
s katero bi ga spodbujali k večji sa-
mostojnosti. Sam bi si lahko povečal 
gradivo in prilagodil kontraste, lažje 
bi gledal zemljevide in slike, kamera 
pa bi mu omogočila gledanje na da-
ljavo in šolsko tablo, lahko bi shranil 
gradivo in se lažje učil.

Diopta zopet priskočila na 
pomoč
Ko je med poukom dodatne stro-
kovne pomoči preizkušal lupe, je 
bil Emre ves navdušen. Hitro se je 

lUPA ZA slABOvIdnEgA 
dečka
Emre je super, a skromen 10-letni fant. Zelo je prijazen, 
zgovoren in družaben. Živi v petčlanski družini, zaposlen 
je samo oče, ima še dve starejši sestrici. Imajo kredit za 
stanovanje in lupe sami nikoli ne bi zmogli kupiti. Nekaj 
sredstev je družina pridobila iz naslova vrednotnice osta-
lo, v višini 950 evrov pa naj bi zbrali s pomočjo donacij.

naučil rokovanja z njo in raziskoval 
kaj vse zmore. Povedal je da bi jo 
rad imel, ker bi mu bistveno olajšala 
delo, a doma nimajo finančnih sred-
stev zanjo. Zato je bil presrečen, ker 
mu jo je gospod Jankovič iz Diopte 
dal v uporabo. Nam pa čas, da zbere-
mo potrebna sredstva za plačilo.

Za slabovidnega Emreta Kambero-
vskega se je že letos spomladi zavze-
la mobilna tiflopedagoginja Mateja 
Maljevac iz Centra IRIS in nas prosi-
la za nakup  lupe, ki je zaradi Covida 
ni bilo možno testirati.  Septembra 
pa jim je na šoli v Ilirski Bistrici s 
skupnimi močmi le uspelo preizku-
siti različne lupe. Najboljša izbira je 
bila elektronska prenosna lupa  Hu-
manWare Explore 8.

rOltEK d.O.O. ZA nAIlA, 
dEnIsA In EmrEtA
Tik pred izidom našega časopisa se nam je kot vsako leto 
oglasil naš donator - podjetje Roltek d.o.o. iz Doba pri 
Domžalah in pokril pripomočke za Naila, Denisa in Emreta 
v višini 4.890,00 eurov, za kar se jim iz srca zahvaljujemo. 
Več o zaključku akcij pa v naslednjih Dobrih novicah. 
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gnetno podlago vpne folija, ki se 
fiksira z okvirjem, po foliji se riše s 
svinčnikom, uporablja ravnilo, geo-
metrijski trikotnik šestilo, bucike… s 
katerimi rišejo črte, like, grafe, tabele 
in ostalo. Na foliji oziroma narisanih 
črtah nastanejo pikice s katerimi si 
slepi pomagajo, da vidijo kaj so nari-
sali in napisali.

Žal zaradi Covida poteka šolanje na 
daljavo, a zagotovo bodo otroci doma 
posneli kakšno fotografijo s pribo-
rom, kako delajo z njim in pripisali 
kaj jim pribor pomeni. Vse to bomo 
naknadno z veseljem delili z vami v 
naslednji številki Dobrih novic in se-
veda z donatorjem podjetjem Adacta 
d.o.o. Ljubljana, ki je omogočil na-
kup dragega a neprecenljivega pripo-
močka, ki bo slepim učencem in di-
jakom  omogočal lahkotnejše in bolj 
zabavno učenje matematike.

Hvala, ker ste omo-
gočili slepim otrokom 
videti svet geometrije

Iskrena hvala podjetju 
Adacta d.o.o.,  Ljubljana 
v našem imenu, v imenu 
otrok in njihovih staršev, 
v imenu Centra IRIS, rav-
nateljice Katjuše Kopriv-
nikar in mobilnega učite-
lja - tiflopedagoga Petra 

Potrebujejo ga pri tehničnem ri-
sanju, geometriji, vektorskem 

risanju, vremenskih in matematič-
nih grafih… Sedanji pripomočki 
so bili dotrajani, stari, neprimerni 
in improvizirani, kar  jim je močno 
otežilo šolsko delo. Otroci so si že-
leli nove in primernejše geometrij-
ske pribore, ki bi jim olajšali delo 
in prihranili čas. A so precej dragi 
in si jih sami ne morejo privoščiti, 
saj osem kompletov dobrega pribo-
ra stane kar 3.000 evrov in izgleda-
jo kot super računalniki.

Sedaj bo tudi risanje postalo 
bolj enostavno

Mobilni učitelj Peter Rot, ki se je že 
spomladi obrnil na nas za pomoč, mi 
je ob prevzemu geometrijskih likov 
takoj ves navdušen pokazal kako se 
pribor uporablja. Najprej se na ma-

Rota. Podjetje se je namreč odloči-
lo, da namesto novoletnih poslov-
nih daril  sredstva raje namenijo v 
dobrodelne namene za nakup geo-
metrijskih priborov za slepe učence 
in dijake.

Iz srca se njihovemu direktorju Bo-
risu Bajiću in celotnemu kolektivu 
še enkrat zahvaljujemo za njihovo 
velikodušno gesto.

Mogoče pa bo kdo zaradi 
novega pripomočka vzljubil 
matematiko

Veliko sodelujemo z mobilnimi uči-
telji Centra IRIS za slepe in slabo-
vidne Ljubljana, ki nam pomagajo 
reševati stiske ter potrebe slepih in 
slabovidnih otrok, ki so vključeni v 
redne šole ali njihov Center IRIS. Ko 

V novembru smo v Centru IRIS za slepe in slabovidne Lju-
bljana, skupaj z mobilnim učiteljem Petrom Rotom in ravna-
teljico Katjušo Koprivnikar imeli predajo kar osmih komple-
tov geometrijskega pribora namenjenih slepim učencem in 
dijakom. Vsak pribor je bil v lični škatli in torbici in je čakal, 
da v naslednjih dneh dobi novega lastnika, ki mu bo olajšal 
šolanje predvsem pri matematiki in pri geometrijskem risa-
nju. Otroci od 5. razreda dalje jih bodo dobili na posodo in 
jih bodo lahko uporabljali leta.

gEOmEtrIjsKI PrIBOr ZA  
slEPE Učence

POMAGALI STE JIM POMAGALI STE JIM
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so na nas naslovili malo drugačno 
prošnjo, smo se z veseljem odzvali 
nanjo, saj bi na ta način lahko poma-
gali večjemu številu njihovih otrok.
Posebno poglavje pri metodah dela s 
slepimi učenci pa je risanje.

Tilen, Mia, Nika, Damijan, Tim, 
Urh, Duško in Tadej so slepi učen-
ci in dijaki, ki pri pouku in doma 
uporabljajo različne načine risanja 
in priprave dokumentov teh vrst. 

Omenili so težave, ki so jih 
povzročali dosedanji pripo-
močki:

Prednosti, ki jih Tactipad prinaša so:

•	 list je vpet z vseh štirih strani, kar zmanjša možnost gubanja folije ob 
risanju

•	 gumijasta podlaga je debelejša in mehkejša, zato je potreben manjši 
pritisk,

•	 ravnilo se lahko fiksira na okvir podlage pod želenim kotom, kar sprosti 
roko pri pisanju. Tako z eno roko učenec piše, z drugo odmerja dolžino,

•	 šestilo ter geotrikotnik imata močan magnet, zaradi katerega ne drsita 
po podlagi.

Oprema, ki so jo v večini uporabljali slepi učenci in dijaki ter primer kemijske formule napisan na pozitivni foliji

Tim (6. razred): »Pri uporabi pozi-
tivne folije me moti, da se folija zvija. 
Mislim, da bi to lahko odpravili tako, 
da bi se folija pripela iz vseh strani.«

Mia (9. razred): »Pri delu s pozitiv-
no folijo in običajnim orodjem me 
najbolj moti, da ne morem sama na-
risati krožnice. Šestilo se velikokrat 
premakne in krog posledično ni skle-
njen tam, kjer bi moral biti. Včasih je 
težko z eno roko držati ravnilo in z 
drugo risati črto. To se zgodi še pose-
bej takrat, ko mora biti črta narisana 
v diagonalen položaj in je treba rav-
nilo držati poševno. V takšnem pri-

meru je težko uskladiti vlečenje črte 
in držanje ravnila pri miru.«
Urh (7. razred): »Ni mi všeč, ker vsa 
ravnila, ki jih imamo, se preveč pre-
mikajo.«

Tadej (3. letnik gimnazije): »Moti 
me, ker je papir zataknjen le iz dveh 
strani in mi zato večkrat uide ven. 
Poleg tega me moti še to, da lahko 
ravnilo uporabljam le v vodoravnem 
in navpičnem položaju. Prav tako 
je podloga tako trda, da če si želim 
z buciko označiti začetno točko, se 
bucika ne zapiči dovolj in se stakne.«

Mobilni učitelj Peter Rot mi je pokazal, kako se  pribor Tactipad uporablja in  kako potem izgleda končni izdelek HVALA.
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Osemletna Alina Braunsberger je kljub hudi obliki cere-
bralne paralize pravi sonček, rada se crklja, vedno je na-
smejana in dobrovoljna. Popolnoma je odvisna od pomoči 
drugih, rabi pomoč pri negi, hranjenju, nošenju, ne more 
govoriti. Obiskuje prilagojeni program za predšolske otro-
ke v Zavodu v Dornavi, kjer ima omogočeno fizioterapijo, 
logopedinjo, defektologa, delovno terapijo in ostalo kar 
potrebuje.

stIKAlA In tABlICA ZA vedoželjno In 
vEdnO nAsmEjAnO AlInO

Za lažje in bolj samostojno uče-
nje komunikacije in razvijanja 

ostalih sposobnosti pa  je njena lo-
gopedinja na Uri Soča predlagala 
posebna stikala in tablični raču-
nalnik,  s katerimi bi  razvijala ko-
munikacijo in  samostojno igro ter 
ostale veščine, ki so potrebne pri 
njenem nadaljnjem razvoju.  Alina 
stikal doma ni imela, mamin raču-
nalnik pa je bil že star in počasen.

Najprej je dobila stikala
Najprej smo zbrali sredstva za na-
kup dveh težko pričakovanih stikal, 
ki jih je dobila v mesecu juniju na 
strnjeni štirinajstdnevni obravnavi 
na Otroškem oddelku URI SOČA 
v Ljubljani. Alina je bila presrečna, 
prav tako njena mamica Bina in lo-
gopedinja Barbara. Zaradi Covida 

in moje odsotnosti, žal na predajo 
nismo mogli povabiti donatorjev, 
ki so sodelovali v Dobrodelnem 
projektu Iz srca v srce in prispevali 
sredstva zanjo, da bi  tako kot obi-
čajno spoznali Alino in videli kako, 
ji je nakup dveh stikal vrednih nekaj 
več kot 200 evrov omogočil lažjo 
komunikacijo in učenje drugih ve-
ščin.  A važen je bil namen, samo da 
se je deklica učila.

Logopedinja Barbara Koro-
šec nam je poslala fotografije 
in sporočilo:
»Žal smo predali stikala sami, brez 
možnosti srečanja z vami, ki ste 
podprli tole akcijo za našo vedno 
dobrovoljno deklico!! Pridno smo 
vadili štirinajst dni (mamica ima 
celo posnetek, vendar nam tehnične 
zmožnosti niso omogočale pošilja-
nja) in na koncu je bil trud popla-
čan z nasmehom ob predaji stikal, ki 
odlično funkcionirata. Žal je mamin 
računalnik na robu zmožnosti…
Mogoče pa nam bo takrat uspelo 
skupno druženje«.

Tablični računalnik je super
A nam konec oktobra tudi tabličnega 
računalnika, s katerim je Alina po-
stala bolj samostojna in brez skrbi, ni 
uspelo predati tako, kot bi si želeli. 
Kljub vsemu se ob priliki veselimo 
srečanja s starši, donatorji in logope-
dinjo Barbaro. Hvala tudi njej za vso 

pomoč in podporo! Bomo ponovili, 
ko nam bo situacija dopuščala samo, 
da ostanemo zdravi.

Vsemu navkljub je bilo njeno vese-
lje popolno. Alina tablico vredno 
1.040 evrov že veselo uporablja pri 
učenju, šolanju in komuniciranju. 
Sedaj vse deluje, nič ne nagaja in 
se ne ustavlja tako kot pri starem 
maminem prenosniku. S pomočjo 
stikal in tablice Alina radovedno, z 
nasmeškom in iskricami v očeh ve-
selo raziskuje in se uči. Presrečna je, 
starša pa tudi. Najraje gleda svojo 
risanko pujso Pepo, se uči o živalih,  
jih aktivira, da se pravilno oglašajo, 
podobno dela z glasbili, avtomobi-
li, poka mehurčke ali sama ustvarja 
glasbo...

Nakup tabličnega računalnika je 
omogočil  gospod Filip Štrajhar iz 
Porebra pri Kamniku, ki je name-
sto rojstnodnevnih daril zbrana 
sredstva namenil našim otrokom 
oziroma mali nasmejani in prisrčni 
deklici, ter ji polepšal življenje. Is-
krena hvala za čudovito, lepo gesto, 
ki jo je ponovil že drugič! Hvala nje-
govi družini, sorodnikom in prijate-
ljem. Tudi njegovemu podjetju, ki je 
naš vsakoletni in dolgoletni dona-
tor. Hvala tudi Neji Zupan in vsem 
ostalim, ki ste sodelovali v njenem 
dobrodelnem projektu in tako s sku-
pnimi močmi zaključili akcijo ter 
Alini omogočili toliko veselja in 
raziskovanja.

POMAGALI STE JIM POMAGALI STE JIM
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Z njo je postala samostojna in enakovredna videčim so-
šolcem. Močno slabovidni Kaji Kralj smo pred poletnimi 
počitnicami omogočili nakup posebne elektronske lupe 
Revel 16i, za katero smo s pomočjo Kajinih staršev, posa-
meznikov, znancev, prijateljev, podjetij ter MDSS Maribor 
zbrali 5.390 evrov. Kaja je presrečna in hvaležna, saj se 
je mirno pripravljala na novo šolsko leto in se učila roko-
vanja z lupo, ki ima številne funkcije od branja, pisanja,  
gledanja na tablo, shranjevanja snovi. Ima tudi tablico, ki 
ji bo olajšala šolsko in domače delo.

KAjI jE lUPA sPrEmEnIlA žIvljEnjE

Misel, ki jo je zapisala
v zahvalo  

»Večina misli, da najlepše stvari 
vidimo z očmi.

Po navadi pa prihaja iz miru v srcu 
in duši.

Prihaja iz smeha in ljubezni.
Lahko zapreš oči, da ne vidiš česar 

ne želiš videti.
Samo oči zaprite in videli boste z 

drugimi očmi.«

17 letna Kaja je neverjetno 
dekle  
Poleg zahvale je Kaja narisala tudi 
risbici, ki povesta kaj dekle čuti do 
vseh, ki so ji na kakršen koli način 
omogočili nakup dragocene lupe, 
ki ji bo olajšala šolanje na Škofijski 
Gimnaziji Antona Martina Slomška 
v Mariboru, kjer obiskuje 3. letnik. 
Uporabljala jo bo v šoli, za delo doma 

pa bo imela sposojeno, šolsko lupo. 

Njena mobilna učiteljica Marija Je-
raša iz Centra IRIS nam je v začetku 
šolskega leta sporočila: »Vesela sem, 
da šolsko leto lahko začenjamo na 
kolikor toliko običajen način. Ravno 
danes sem bila pri Kaji. Imeli smo 
uvodni sestanek. Lupo ima že v šoli 
in bo z njo redno delala. Tudi jaz 
bom ure pripravljala tako, da bo pri-
pomoček res v uporabi.  

Sponzorjem lahko posredujete to no-
vico. Tudi šola si je izposodila pri nas 
lupo, ki jo bo Kaja lahko vzela domov, 
da jo bo imela za domače delo. Kaja 
je res motivirana za uporabo lupe in 
tudi učitelji jo bodo k temu spodbu-
jali, tako, da bo akcija imela smisel.«

Naj ji lupa dobro služi

Uradno predajo smo želeli izpeljati ko-
nec oktobra, ko so bile v Centru IRIS 

v Ljubljani 
predvidene 
d e l a v n i c e 
za srednje-
šolce, ka-
tere naj bi 
se udeležila 
tudi Kaja, a 
so žal odpa-
dle. Sicer pa 
to ni tako 
pomembno, 
važno je, da  

Kaja lupo lahko uporablja in se vese-
li dela z njo, da ji olajša šolanje in sa-
mostojno lahko sledi pouku, pisanju, 
branju, prepisovanju s table in učenju. 
Postala je enakovredna svojim videčim 
vrstnikom, kar pa največ šteje.

Res je navdušena in ponosna, saj se-
daj pri učenju in šolskem delu upora-
blja navadne učbenike, tako kot njeni 
sošolci. Sama si lahko sproti poveča 
besedilo, slike, grafe in ostalo kar po-
trebuje, ne potrebuje več očeta ali uči-
teljev, da bi ji povečali in prilagodili 
učno gradivo.

Brez donatorjev nam ne bi 
uspelo

Veseli smo, da smo ji skupaj s števil-
nimi donatorji, Video centrom d.o.o., 
Ljubljana, Niko Bele, podjetjem Saval 
Aleš Avsenek iz Radovljice, z Diopto 
d.o.o., ki uvaža pripomočke za slepe 
in slabovidne, starši, učitelji, mobil-
no učiteljico Marijo Jeraša in drugimi 
omogočili nakup dragocenega pripo-
močka, ki ji je spremenil življenje. 

Iskrena hvala vsem skupaj! Kaji pa 
želimo, da ji lupa predstavlja prvi in 
najpomembnejši korak pri osvajanju 
ciljev na njeni mladi in uspešni poti. 
Kot je  napisala, ovire si postavljamo 
sami. Bistvo je očem skrito, ki vidi-
mo ga le z odprtim srcem. Ves svet je 
v nas, le videti ga moramo, z zaprti-
mi očmi.

POMAGALI STE JIM
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Njihova srčna zahvala pove 
kako pomembna je prijazna 

beseda, posluh za sočloveka in 
vsakršen prispevek, ki družinam 
vsaj malo olajša življenje. Srečno 
Teo pri doseganju velikih in malih 
zmag!

S skupnimi močmi gre lažje 
in hitreje

Veseli nas, da smo tudi mi posta-
li del Teodorjevega življenja in mu 
s pomočjo Ljubljanskih Mlekarn 
d.o.o. in podjetja Extra Lux d.o.o., 
Ljubljana omogočili, da so njego-
ve terapije potekale nemoteno, saj 
je to izjemno pomembno za nje-
gov razvoj in izboljšanje kvalitete 

življenja. Njihova donacija 
v višini 1.000 evrov dečku 
omogoča, da terapije pri dr. 
Polovini v Zagrebu ustvar-
jajo napredek. Teo dlje ostane na ko-
lenih, več korakov naredi pri koba-
canju, lažje in lepo sedi. S  tem smo 
mu pomagali narediti še en korak 
več k  lepšemu življenju in zaključili 
našo akcijo zbiranja sredstev.

Mamica pravi, da ima deček velik 
potencial, veliko željo po samostoj-
nosti, pa tudi močno voljo in ener-
gijo. Pridno telovadi in počasi na-
preduje, a  je vsak še tako majhen 
korak zelo pomemben. Starša upata, 
da bo z vztrajnostjo prišlo do velike-
ga koraka in napredka, ki si ga nji-
hov sonček zasluži, družina pa tudi, 
saj mu brezpogojno stoji ob strani 
in ga spodbuja.

Triletni Teodor iz Ljubljane

Teodor se je rodil  z urgentnim car-
skim rezom in po porodu utrpel 
hude možganske krvavitve. Mami-
ca je bila primorana ostati doma in 
skrbeti za sina. Starša z veliko lju-
bezni, podpore in vztrajnosti išče-
ta razne možnosti po sinovem čim 
večjem napredku v razvoju, ki je v 
prvih letih otrokovega življenje še 
kako pomemben.

tEOdOr lEPO nAPrEdUjE
»Dragi donatorji. Vsem skupaj se želimo zahvaliti 
za vašo pripravljenost priskočiti na pomoč naše-
mu sončku Teodorju. Njegova energija, optimi-
zem in pogum nam kažejo, kako se je možno spo-
pasti s še tako velikimi težavami. Hvala, ker ste 
velikodušno prispevali in delili delček sebe - vaše 
misli, dobre želje in denarne prispevke. Imate ve-
liko srce, ki mu je mar za sočloveka. Hvala iz srca! 
Lepo vas pozdravljamo, družina Šervel«

Vozita ga na redne nevrofizoterapi-
je, ki so večinoma plačljive, saj mu 
pripadajo le enkrat tedensko v iz-
branem zdravstvenem domu, kar pa 
za  Teodorja ni dovolj. Tako se starša 
od njegovega drugega meseca staro-
sti borita, da mu zagotovita čim več 
terapij. Med drugim obiskujejo tudi 
Polikliniko za fizikalno medicino in 
rehabilitacijo v Zagrebu, kjer so za-
dovoljni s Teovim napredkom, a po-
trebovali bodo še veliko vztrajnosti 
in potrpežljivosti s katero bodo lah-
ko dosegali kar si želijo, da bi nekoč 
shodil in postal bolj samostojen.

POMAGALI STE JIM
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Spomladi smo odpovedali tudi 
dobrodelni dogodek, ki so ga 

pripravili v lokalu Panorama Stara 
pošta v Kranju. Zbrana sredstva pa 
naj bila namenjena Ani Ravlič za 
nakup nujno potrebnega pripomoč-
ka vrednega 600 evrov. A žal ni šlo, 
mi pa smo ji vseeno kupili oblju-
bljeni toaletni stolček, ki ga je tako 
dolgo čakala in nujno potrebovala. 
Starega je že zdavnaj prerasla, bil 
je trd, neudoben in neprimeren za 
nego. Takoj, ko so koncem šolskega 
leta sprostili uvoz, so ga iz podjetja 
Mi Vam iz Trzina dobavili in pripe-
ljali 21-letni Ani na dom.  

»Kot bi iz sebe vzela stokilo-
gramsko utež«

Jaz sem jo obiskala mesec dni kasne-

je. Vsa nasmejana mi je povedala, da 
je bila v nebesih, ko je prvič sprobala 
stolček in jo je njena prijazna sestrica 
z mamino pomočjo stuširala in opra-
la lase. »Kot bi iz sebe vzela stokilo-
gramsko utež, ki me je obremenjevala 
pred vsakim tuširanjem« je rekla. Za 
to je zaslužna tudi njena delovna tera-
pevtka Renata iz Ciriusa Kamnik, ki 
je imela veliko mero razumevanja in 
potrpežljivosti  pri  usklajevanju naj-
boljše rešitve, ki sta jo iskali skupaj z 
zelo samostojno in odločno Ano. 

Njej  se življenje kljub številnim ome-
jitvam zdi tako lepo, vse težave rešu-
je  pozitivno, samostojno in odraslo. 
Čeprav je na invalidskem vozičku in 
popolnoma odvisna od drugih živi 
polno življenje, rada ima družbo, vr-
stnike, potepanja in raziskovanja. Ve-

dno je nasmejana in 
polna življenjskih 
resnic in modrosti. 
Vse to pa ji seveda 
uspeva le z mamino 
pomočjo in podpo-
ro družine.

»Rada bi se 
vam zahvalila. 
Brez vaše do-
nacije mi to ne 
bi uspelo.«

Hvaležna in srečna 
mi je dala pismo v 

AnA  jE dOBIlA 
tOAlEtnI stolček
V letošnjem letu je vse drugače. Covid nam je 
zagodel na vseh področjih tudi pri nas na Vidu. 
Ustavile so se akcije zbiranja sredstev, začrta-
ni projekti, obiski pri družinah, predaje, testira-
nja na šolah, zamujale so dobave pripomočk-
ov... Res smo pogrešali stike z otroki, donatorji, 
zdravniki, terapevti in šolami. 

katerega je zapisala: »Rada bi se vam 
zahvalila, da ste prisluhnili moji pro-
šnji pri nakupu toaletnega stola. Brez 
vaše donacije mi to ne bi uspelo. Z 
novim toaletnim stolom bo tuširanje 
spet postalo prijetno, sproščujoče, ne-
boleče opravilo, brez katerega pač v 
življenju ne gre. 

Nakup toaletnega stola mi pomeni 
več kot si mislite… To je kot bi iz sebe 
vzela sto kilogramsko utež, ki me je 
obremenjevala pred vsakim tušira-
njem. Zdaj pa je izginila in za to ste 
zaslužni vi, ki ste mi ta nakup omogo-
čili. Zato se vsem  prav iz srca zahva-
ljujem in vam želim še veliko zgodb, 
s katerimi rišete nasmehe na obraze 
ljudi. Ustvarjate jim lepši in boljši 
svet. Vsem še enkrat iskrena hvala!« 
Ana Ravlič

POMAGALI STE JIM
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POZITIVNE  ZGODBE

»Želiva si, da bi lahko vsakemu 
od vas, ki nama stojite ob strani, 
naju presenečate s svojo dobro-
srčnostjo, čeprav naju ne pozna-
te, nekega dne stisnila roko in se 
vam zahvalila tudi v živo. Vi ste 
tista svetla lučka, ki nama kaže 
pot na koncu tunela in nama pri-
nese nasmešek na obraz. Hvala 
iz srca za vsako dobro delo, ki ga 
naredite, ne samo za naju ampak 
za vse okrog nas.« Matej, Sole in 
Sanja sta se zahvalila donatorjem 
ob predaji električnega zložljivega 
vozička letos spomladi.  Sedaj pa 
se jima počasi uresničuje želja.

Brez naših donatorjev ne bi 
bilo srečnih zgodb
Z veseljem smo se odzvali  vabilu pod-
jetja MB-Naklo d.o.o., da jih obišče-
mo, saj so bili Matejevi prvi donatorji. 
Še preden smo vedeli, koliko sredstev 
bomo potrebovali za njegov voziček, 

so se odzvali in darovali 2.000 eurov 
z namenom, da naredimo nekaj do-
brega ter Mateju in njegovi mamici 
olajšamo življenje.

Nekaj mesecev kasneje smo  Mateju 
skupaj z  ostalimi donatorji res ure-
sničili njegovo željo in veselemu fantu 
omogočili, da se vozi z novim, lah-
kim, zložljivim električnim vozičkom 
vrednim več kot 3.400 evrov.  Z njim 
se vsak dan veselo potepa po vasi in 
obišče sosede, sam ali pa skupaj s So-
lejem, njegovim terapevtskim kužom.
Veseli in iskreno hvaležni smo jim 
za to velikodušno donacijo. S tem so 
se pridružili našim donatorjem, ki se 
zavedajo, da s svojim odgovornim de-
lom in prepoznavanjem potreb v oko-
lju pomagajo spreminjati in ustvarjati 
lepši svet. Hvala tudi vsem ostalim 
dobrim ljudem brez katerih ne bi mo-
gli uresničevati svojega 25-letnega 
dela in poslanstva.

Srečanje pri novih prijateljih 
V podjetju so želeli spoznati Mate-
ja, saj na predajo niso mogli priti. 
Mamici Sanji je srečanje pomenila 
še ena nova priložnost, spoznati 
ljudi, ki so jima omogočili svobo-
dnejše in enostavnejše gibanje ter 
potepanje. Za invalidnega  Mateja, 
ki ima rad življenje, glasbo, ljudi in 
druženje pa je to srečanje predsta-
vljalo še eno novo dogodivščino, pa 
še iz šole je šel lahko preje domov. 
Njegova dobra volja je bila res na-

lezljiva, nam pa velika učiteljica, kako 
se lahko na drugačen način spopada-
mo z življenjem in ga sprejemamo.

Bil je lep in prijeten dan. Matej je bil 
srečen, njegovo petje je bilo prešerno, 
kosilo odlično, klepet pa iskren. Upa-
mo, da bomo še kdaj ponovili. Hvala 
Mateju, mamici in Nataši Bernard za 
povabilo in lepo doživetje. Tudi njej 
je srečanje veliko pomenilo, povedala 
je, da veliko darujejo, a še nikoli niso 
imeli priložnost splesti globjih vezi in 
spoznati obdarovanca.

»V podjetju MB-Naklo verjamemo, 
da lahko vsak posameznik, vsaka sku-
pnost in vsako družbeno odgovorno 
podjetje prispeva k boljšemu in lep-
šemu svetu za vse nas. Zato smo v 
letu 2019 del svojih sredstev namenili 
simpatičnemu Mateju, za nakup ele-
ktričnega vozička. Veseli nas, da smo 
se z Matejem tudi osebno spoznali in 
v živo videli, kako odlično mu voziček 
služi. Hvala zavodu VID, ki nas je tako 
lepo povezalo in poskrbelo, da je naša 
donacija prišla v prave roke.«

Njihovemu uspešnemu in prijaznemu 
podjetju pa na koncu še iskrene čestit-
ke in najlepše želje za njihovo 30. oble-
tnico delovanja! Še naprej jim želimo 
veliko uspehov in dobrih zgodb.

OBIsKAlI smO POdjEtjE 
mB nAKlO d.O.O. 
Življenje je polno presenečenj. Nekaterih lepih in neka-
terih malo manj, vendar so vsa del našega življenja. Še 
posebej lepa presenečenja in dogodivščine pa veliko po-
menijo invalidnemu 18 letnemu Mateju Okornu Balaba-
nu in njegovi mamici Sanji. Čeprav se jima je življenje pri 
Matejevih 14 mesecih popolnoma obrnilo na glavo in ni 
bilo vselej naklonjeno, si želita  živeti polno in srečno, 
vsak dan posebej. Rada sta obkrožena z veselimi in po-
zitivnimi ljudmi ter si nabirata lepe in srečne spomine.
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POZITIVNE  ZGODBE BOTRSTVO

Naslednje leto srečanje po-
novimo, dragi Črnavci

V Stanovanjski skupini Črnava pa 
živijo najmlajši otroci, letos jih ima-
jo kar osem. Nekaj jih že poznamo 
in jim skupaj z botri  želimo vsaj 
malo olajšati in polepšati otroštvo. 
Hkrati pa bi jim skupaj z njihovim 
skrbnimi vzgojitelji radi omogočili 
vsaj malo tistega, kar se njihovim 
vrstnikom zdi nekaj samoumevne-
ga, da imajo  topel dom, ljubeče in 
zdrave starše, igrače, hrano, oblači-
la, šolske potrebščine, obiskovanje 
krožkov in druženje s prijatelji, izle-
te, potovanja… a ni vedno tako.

Res se nas je srečanje dotaknilo, prav 
vsakega posebej, ne samo nas ampak 
tudi otroke in vzgojitelje, še posebej 
vzgojiteljico Sašo, ki je poskrbela za 
naše srečanje. Spletle so se nove vezi, 

prijateljstva in zavezništva. Kako ve-
liko so nam dali ti otroci, več kot si 
lahko mislijo.

Srečanje s kužki

Tokratni obisk pri njih je bil malo 
drugačen, ne tako uraden kot običaj-
no. Ob predaji električnega vozička 
invalidnemu Mateju Okornu Balaba-
nu je ena izmed njegovih donatork, 
Petra Piber predlagala, da bi se glede 
na to, da imajo vsi kužka;  Matej in 
njegova mamica terapevtskega kuža 
Soleja, Nina Rikija in Lakija, Petra pa 
tudi dva čudovita posvojenčka, sre-
čanje ponovili z domačimi ljubljenč-
ki kar ob jezeru v Preddvoru, kjer je 
čudovita narava. Hkrati pa bi lahko 
obiskali Črnavske otroke in razvese-
lili še njeno Vanesso, ki ji pomaga z 
mesečnimi žepninami.

Čudovito jesensko popoldne v 
družbi prijaznih in zadovolj-
nih otrok

Pa se je zgodilo na čudovito in sončno 
jesensko popoldne.  Žal se nam ostali 
Matejevi donatorji in Črnavski botri 
niso mogli pridružiti, čeprav so jih 
otroci težko čakali, a smo jim obljubili, 
da bo to postalo vsakoletno, tradicio-
nalno srečanje.

Najprej so nas velikodušno in z velikim 
pričakovanjem sprejeli, obdarovali in 
posladkali. Tudi jaz sem prejela dari-

Ptičkom BrEZ gnEZdA 
smO POlEPšAlI dAn
Črnavski otroci kar tekmujejo, kdo bo še lahko 
spoznal svojega botra. Prav ponosni so na to, da 
imajo ob sebi nekoga, ki misli nanje, jih spod-
buja in mu z žepninami stoji ob strani. Poleg 
vsega pa imajo še priložnost, da jih spoznajo in 
se z njimi družijo. Vzgojni zavod Kranj ima sku-
paj pet podobnih skupin, na Mlaki, v Stražišču, v 
Škofji Loki in v Kranju, kjer bivajo starejši otroci 
in  srednješolci.

lo, čudovito sliko njihove lanskoletne 
varovanke Nastje. Seveda je šla nasle-
dnji dan takoj  na steno našega zavoda, 
kamor damo vse zahvale otrok. Njena 
pa je našla še posebno v mesto v moji 
pisarni, kjer me vsak dan napolni z 
energijo in veseljem.

Nato pa je sledil sprehod do Preddvor-
skega jezera, sonce nas je božalo, čas je 
mineval v spoznavanju, klepetu in nepo-
zabnem druženju, še kužki so si izbrali 
“svoje začasne gospodarje”. Res smo se 
zabavali,  a vsega lepega je enkrat konec. 
Otroke so čakale  domače naloge, učenje 
in ostale izvenšolske dejavnosti.  

Vsemu navkljub smo bili vsi skupaj 
srečni in mirni. Namen je bil dosežen, 
kužki so delovali terapevtsko. Matej se 
bo z mamico še oglasil pri njih s svo-
jim Solejem. Gospa Petra pa pravi, da 
se bo kmalu selila v hiško na deželi in 
nas takrat vse skupaj  povabila na malo 
daljše druženje in spanje pod nji-
hovim kozolcem. Komaj čakamo! 
Hvala vam dragi otroci in vzgojitelji, 
pa srečno do takrat!
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SRČNE ZGODBE

Rejnica Suzana Braniša me je 
poklicala in rekla, da po osmih 

letih še vedno misli na nas in naše 
donatorje, ki so pomagali njeni re-
jenki, takrat 12-letni invalidni Lili 
Stevanovič, pri nakupu prilagojene-
ga  invalidskega vozička in klančine 
za v avto.

Še vedno nam je hvaležna, ker smo jim 
prisluhnili, pomagali in njihovi deklici 
s cerebralno paralizo polepšali otroštvo 
in ji olajšali gibanje po svetu. Nas pa sta 
takrat močno ganila njen in možev po-
gum, požrtvovalnost in ljubezen, ki jo 
še vedno nesebično dajeta Lili.

Želimo si, da bi nekoč napisala in z 
nami delila svojo srčno zgodbo in 
zgodbo njene mame, tudi rejnice, ki si 
zasluži posebno mesto v njenem srcu 
in srcu številnih rejencev.  Njuni zgodbi 
o rejništvu bi nas spomnili na iskrena 
dejanja in služenja drugim, najranljivej-
šim in najbolj zapuščenim otrokom.

Veselje, smeh in srčnost

Tako sem konec avgusta, po osmih le-
tih, znova obiskala Lili, rejnico Suzano 
in njenega moža v njihovem domu na 
Drulovki pri Kranju. Res nam je bilo 
lepo in prisrčno, kot da ne bi minilo 

srečanje PO OsmIh lEtIh

toliko časa, smejali smo so se in klepe-
tali. Še Lili je govorila in mi zaupala, 
da bo kmalu praznovala svoj 20. roj-
stni dan in imela čisto pravo, veliko in 
lepo torto, ki jo bo spekla njena mami - 
rejnica. Res sem jim hvaležna, ker sem 
postala del njihovega življenja. Saj me 
vedno znova gane, da še vedno obsta-
jajo ljudje, ki premorejo toliko srčnosti 
in brezpogojne ljubezni.  

Lili je srečna in zelo povezana 
z družino 

Videla sem, da je Lili še vedno obkro-
žena z veliko ljubezni, pozornosti in 
potrpežljivosti, čeprav je zaradi njene 
bolezni včasih težko, saj je popolno-
ma odvisno od tuje pomoči. A je pravi 
sonček, nasmejana in pozitivna. Rada 
govori, obožuje kužka in se crklja, 
podnevi in ponoči. Obiskuje šolo v Ci-
riusu Kamnik, kamor jo vsak dan vozi 
šolski kombi ali pa mama in oče, tako 
kliče rejnico in njenega moža. Rada je 
tudi v šoli kjer ima veliko prijateljev 
in je zaljubljena. Srečna je, družina pa 
tudi, ker jo imajo, saj jih osrečuje in 
jim veliko daje.

Nesebična in brezpogojna lju-
bezen

Rejnica pove, da ni veliko 
ljudi, ki bi jih razumeli zakaj 
skrbita za invalidno dekle. 
Žal vedno bolj  živimo drug 
mimo drugega in le za sebe. 
Tudi, ko rabijo pomoč na ce-
sti, na morju ali v trgovini se 
ljudje raje obrnejo proč ali pa 
gledajo kako se mučita z vo-
zičkom in deklico.  Enostav-
no ne vedo kako bi reagirali 
ali na kakšen način bi jima 
pomagali. Saj jih razumeta, a  

Obiskala sem rejnico Suzano, ki že 18 let skupaj z možem 
in družino ljubeče skrbi za  sedaj že 20 letno invalidno 
rejenko Lilijano, Lili jo kličejo.

vseeno bi se dalo tudi drugače, enostav-
no pristopiti in ponuditi pomoč.

Res jima je včasih tudi težko, saj posta-
jata starejša in nista vedno zdrava, a se 
njuni ljubi deklici, rejenki Lili ne bosta 
nikoli odpovedala. Vedno bosta skrbela 
zanjo, dokler bosta lahko. Za naslednje 
šolsko leto so se odločili, da bo Lili med 
tednom ostala v šoli v Kamniku, kjer bo 
več časa preživela v družbi svojih prija-
teljev. Konec tedna in med počitnicami 
pa bo ostala doma med svojimi najbliž-
jimi, saj je zelo navezana nanje.

Veliko jima pomagata tudi njuna odra-
sla otroka, sin in hči z družinama. Za 
njuno pomoč, podporo in povezanost 
sta jima neizmerno hvaležna. Še pose-
bej zato, ker se lahko z vnukicami in Lili 
veliko družijo, zabavajo in veselijo vsa-
kega dneva posebej. Tako je že vseh 18 
let odkar so jo sprejeli pod svojo streho, 
v njihov topel in srečen dom. Iskrene 
čestitke in velik poklon vsej družini!
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SRČNE ZGODBE IZJAVE IN ZAHVALE
Ganjeni nad Kajino zahvalo

»Mojca najlepša hvala, da si mi preposlala to ču-
dovito sliko in misel gdč. Kaje. Vesolje v očeh... 
res ga ne vidimo, žal ga iščemo tam zgoraj, pa 
tako blizu nas je. HVALA za nov pogled. Objem 
in poljub, Nika« donatorka, ki je prispevala ve-
likodušna sredstva za Kajo.

»Pozdravljeni, hvala vam za posredovano Kaji-
no zahvalo. Veseli smo, da smo tudi mi pripo-
mogli k nakupu lupe za Kajo, ki ji bo olajšala in 
polepšala življenje. Kaja je tako lepo napisala, 
da pomembne stvari gledamo s srcem in ne očmi. 
Ko sem brala njene besede so mi po licih tekle 
solze ganjenosti.« Petra Vidič in ekipa Video 
centra d.o.o. Ljubljana, ki je skupaj s poslovni-
mi partnerji zbirala sredstva zanjo.

»Pozdravljeni. Hvala vam za vso pomoč pri na-
kupu lupe. Brez vas nam ne bi uspelo. Tudi jaz 
sem bila ganjena nad Kajino ZAHVALO, se je 
res potrudila. Hvala in prisrčen objem, mama 
Dominika«

Ves trud in vztrajnost sta bila tudi z naše strani 
poplačana, ko nam je Alinina mamica v meilu 
zapisala: »Rada bi se vam še enkrat zahvalila 
za vso pomoč, ljubeznivost, vztrajnost... Da smo 
tako hitro z vašo pomočjo prišli tako daleč in 
Alini omogočili kar je potrebovala. Nisem ver-
jela, da obstajajo tako dobri ljudje ampak vi ste 
dokaz iz dneva v dan ste mi dokazovali in nam 
pomagali. Hvala. Res hvala vam, vašim sodelav-
cem, prijateljem... Z veseljem vas sprejmemo 
v naš dom, upam, da se kmalu vidimo, da vas 
objamem. Alinica pa se pridno uči in zabava. Še 
enkrat iz srca Hvala. Bina«

»Spoštovani, lepo pozdravljeni. Želel bi se vam 
zahvaliti za vašo prijaznost in, ker ste se odzvali 
na mojo prošnjo in mi priskočili na pomoč, za kar 
ne najdem pravih besed kako naj se vam zahvalim 
saj je beseda hvala premalo za to, kar ste naredili 
zame. Res ste ene velike dobričine in škoda, ker 
je malo takih ljudi, kot ste vi. Iz srca vam hvala 
in naj vam Bog poplača za vašo dobroto, če že jaz 
ne morem. Želim vam veliko osebne sreče, veliko 
uspehov pri zbiranju sredstev pomoč potrebnim 
otrokom predvsem pa veliko-veliko zdravja. Z 
najlepšimi pozdravi, Maleševič Dragan«

»Draga Mojca, nikoli se ti ne bomo mogli dovolj 
zahvaliti za vse kar si že naredila za naše otroke in 
Center IRIS. Iskrena hvala. Lep pozdrav, Katjuša 
Koprivnikar« se je po predaji geometrijskega pri-
bora zahvalila ravnateljica Centra IRIS. Donatorju 
podjetju Adacta, pa je bilo v veliko zadovoljstvo, da 
so lahko nekomu pomagali, predvsem pa so veseli, 
da se prav vsi, ravnateljica, Peter Rot in ostali mo-
bilni učitelji tako trudijo za njihove slepe in slabo-
vidne učence in dijake.

»Draga naša Mojca  NAJLEPŠA HVALA Vam za 
tako lepo voščilo za Maxa. Kar ne morem verjeti 
kako čas teče in že je star 12 let. Je že pravi dečko. 
Zadovoljen s protezo, pridobiva na samopodobi, 
dobro delamo skupaj s šolo in se čudovito poču-
ti  v njej, varnega in sprejetega. Zadovoljen fant, 
bom temu rekla.  Res da sva šla čez ogromne 
ovire, a splačalo se je... trud je poplačan. Oba sva 
zadovoljna in srečna.«

Hvala vam za toliko lepih besed, ki ste mi jih 
namenila. Pomagala mu bom, da mu bo lažje za 
življenje in da postane borec… neizmerno ga 
imam rada. Srečna sem, ko je srečen on.

Res nikoli v življenju Vas ne bom pozabila niti  
Max ne, da ste nama pomagali ob nakupu pro-
teze...še enkrat hvala VSEM..Podarili ste Maxu 
srečno življenje. Prečudoviti ste res..
Mojca imate veliko srce in vsi vaši sodelavci. 
Rada vas imava HVALEŽNA MAX & INES«

»Zahvaljujem se Humanitarnemu zavodu Vid 
Kranj za plačilo blazine za invalidski voziček, 
ki jo sedaj skoraj ves čas uporabljam. S tem so 
meni in moji družini zelo olajšali vsakodnevno 
borbo s finančnim stanjem. Jernej Gabršček«

»Zanimivo  je, da vsi otroci, ki jim pomagate, 
si ne želijo prav nič več, kot pridobiti izkušnje, 
kot vsi drugi otroci. Nič več. Prav nič niso dru-
gačni od povprečnih otrok, ki jim fizično nič ne 
manjka. Imajo željo po gibanju, družbi, znanju, 
lepih izkušnjah, ki te v življenju obogatijo. Tako 
pridobijo samozavest in zaupanje v življenje. 
Razlika je le v tem, da potrebujejo dražji me-
dij, ki bi jim to omogočil. In žalostno je, da 
je večini pridobivanje teh pozitivnih izkušenj 
odvzeto. Ko bi družba le vedela, kako zelo po-
trebujemo te posameznike. So naš opomnik, da 
ostanemo LJUDJE in da naša DUŠA in SRCE 
ostaneta odprta. Hvala vam. Hejdi«
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ZAHVALE OTROK, KI SE JIH 

ZAhvAlE OtrOK In stAršEv
Prav vsaka družina in njihov otrok s posebnimi potrebami  je drugačen, vsaka zgodba, ki jo delijo z nami 
je enkratna in posebna. Več kot  3.000 vas je bilo. Hvaležna sem vam, prav tako njihovim učiteljem, 
zdravnikom in ostalim, ki nam s svojo strokovnostjo in prizadevnostjo omogočijo, da je naša pomoč op-
timalna in za otroka učinkovita. Hvaležna sem tudi našim donatorjem, prostovoljcem in sodelavcem, da 
lahko skupaj ustvarjamo številne zgodbe s katerimi rišemo nasmehe na obraze otrok in iskrice v očeh. 
Ustvarjamo jim lepši in boljši svet.

HVALA, 
beseda mala, a velika,

da gore premika,
ruši bregove,  zida mostove,

 sezuva nadutost,
rojeva hvaležnost,
klesti prevzetnost,
gradi prijaznost.

Premalokrat izrečena,
premnogokrat  pozabljena,

namerno zamolčana,
preprosta, 

velika beseda mala -

HVALA.                 

(Ida Semenič)
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ZAHVALE OTROK, KI SE JIH JE DOTAKNILO NAŠE DELO
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sAdOvI nAšEgA
dOlgOlEtnEgA dElA

SLIKE POVEDO VEČ

Če prilagodimo stara vedenja o tem, da 
če hočemo imeti dobro letino moramo 
dobro sejati in jo prilagodimo na odno-
se med ljudmi in svojo osebno rast ter 
napredek ugotovimo, da za oboje velja 

ŽE OD

1 9 9 4

že
od
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KOT 1000 BESED

nAj gOvOrIjO slIKE 

popolnoma enako. Predstavljamo vam le 
nekaj slik iz našega bogatega arhiva izro-
čitev. Za vsako sliko stojijo  potreba, želja 
po lepšem življenju, veliko dela in številni 
prevoženi kilometri širom Slovenije, ne-
šteti telefonski pogovori, usklajevanje z 
zdravniki in terapevti, ter obiski naših po-
verjenikov v podjetjih in na domovih, da 
smo vse akcije pomoči speljali.

Številni posamezniki in podjetja so pose-
jala dobra semena. Semena, ki so vzklila v 
dobra dejanja in otrokom omogočila lepši 
svet in življenje, ter jim olajšala marsika-
tero težavo.  Da te slike govorijo uspešne 
zgodbe stojijo za njimi namesto obljub 
konkretna dejanja naših donatorjev - pod-
jetij in posameznikov in

94
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Energija, ki se na ta mesta zliva 
iz kozmosa, se v trenutku, ko 

stopimo na to mesto, prelije tudi v 
naše energijsko telo in sproži pre-
tok posebnih vibracij, ki dvignejo 
raven naše zavesti in sprožijo raz-
lične spremembe v telesu, duši in 
duhu: ozdravljenje, dekodiranje oz. 
uglasitev naših vibracij z izvorno 
modrostjo, aktiviranje praspomina, 
odprtje kanalov za pridobivanje in-
formacij iz vsezapisa ali univerzalne 
baze podatkov. 

Mesta moči so na Altaju raziskovali 
tudi znanstveniki in prišli do ugo-
tovitve, da gre za edinstven kozmič-
ni magnet, ki je na področju Altaja 
postavljen kot natančna projekcija 
ozvezdja Kefej, ki naj bi po teozof-
skem nauku predstavljalo kanal za 
prehod energije Zemlje v novo dobo. 
Namen popotnikov, ki so raziskova-
li neskončne lepote Altaja je bil tudi 
vzpostaviti povezavo z izvornimi 
energijami in s tem sprožiti prestop 
v novo obdobje. Zlitje naše energije z 
energijskim poljem na altajskih me-

stih moči pomeni trajno hranjenje 
informacij, ki so nam na teh mestih 
dostopne. Obenem pa vstop na ta 
sveta mesta ali mesta moči tudi v nas 
aktivira magnet, ki nam bo omogočal 
trajno povezavo z vsemi praznanji, ki 
nam bodo v pomoč na naši življenj-
ski poti. Altaj po mnenju mnogih 
teozofov in v zadnjem obdobju tudi 
znanstvenikov velja za najmočnejši 
duhovno-energijski center na svetu: 
skrivnostna Šambala ali Belovodje, 
šamanska tradicija, starodavna mesta 
moči, ki samodejno sprožijo pretok 
informacij, znanja, modrosti in moči 
iz vsezapisa v človekovo energijsko 
polje, starodavna zibelka civilizacij, 
energijski center, ki s svojimi magič-
nimi močmi omogoča reprogramira-
nje človeka in dvig zavesti, dokončno 
povezavo našega telesa, duše in duha 
z izvorom sreče, zdravja, modrosti, 
ljubezni in blagostanja. Potovanje na 
Altaj je zato pot k izvoru človeka, pot 
k samemu sebi in prepoznanje svo-
jega namena in poslanstva v namen 
vršiti dela in naloge v višje dobro.

Altaj v altajskem jeziku pomeni Zlata gora. Poimenova-
nje Belovodje in Severna Šambala pa izvira iz legend in 
pripovedi o deželi, kjer se po izročilu starodavnih mo-
drecev odvija proces obnavljanja duhovne energije na 
Zemlji, pri čemer ima gora Beluha vlogo oltarja Zemlje. 
Sveta mesta na Altaju se v jeziku znanstvenikov ime-
nujejo energijski centri, medtem ko se med altajskim 
ljudstvom ohranja ime »uročišče«, pa tudi »mesta sili« 
ali v prevodu mesta moči. 

Dr. Korepanov svetuje: »Ko 
je potrebno odreagirati hi-
tro - ČAGA Z ROŽNIM KO-
RENOM«

Čaga in rožni koren sta  v tradicio-
nalni altajski medicini tako zelo ce-
njena iz preprostega razloga: izhajata 
iz njihovega okolja in že tisočletja 
ohranjata zdravje in moč tamkaj-
šnjega prebivalstva. 

Na Altaju rožni koren (Rhodiola ro-
sea) imenujejo zlati koren. Ime je ra-
stlina dobila tudi zaradi visoke cene, 
saj je bila že od nekdaj cenjena celo 
bolj kot zlato. Iz zgodovine je znano, 
da so rožni koren Kitajci tihotapili z 
Altaja, kitajski cesarji pa so tja poši-
ljali posebne ekspedicije iskat  to »zla-
to korenino« s katero so si zagotavljali 

PREDSTAVLJAMO VAM                        

AltAj - sIBIrIjA
iZVor močniH 

nArAvnIh ZdrAvIl
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ZDRAVILA IZ NARAVE
Kdo je doktor Korepanov?

Dr. Sergej Valerjevič Korepanov, doktor me-
dicinskih znanosti, onkolog, ginekolog in fito-
terapevt je eden izmed najbolj cenjenih stro-
kovnjakov na področju fitoterapije in uporabe 
zdravilnih rastlin pri zdravljenju bolnikov z 
rakom. Prihaja iz Altajskega mesta Barnaul, 
kjer vodi medicinski center Alfit in kjer na 
podlagi njegovih kombinacij zdravilnih ra-
stlin proizvajajo pripravke za zdravljenje raz-
ličnih težav. Seveda tudi rakavih obolenj.

Zapisi in slike so povzeti iz tekstov Marie Ane Kolman, ki je »redna« obisko-
valka Altaja in raziskovalka njegovih naravnih danosti skozi moč zdravilnih 
rastlin, ki rastejo na tem področju. 

vitalnost in bister um v pozna leta. 
Tibetanske lame so pogosto tvegale 
svoja življenja, ko so čez visokogorske 
preleze hodili nabirat rožni koren na 
Altaj.  Od nekdaj so Altajci skrivali 
nahajališča rožnega korena v težko 
dostopnem visokogorju in verjeli, »da 
bo tisti, ki bo našel zlato korenino, 
zdrav in srečen živel vsaj 200 let«. 

Načini uporabe rožnega korena v 
ljudskem zdravilstvu so bile skrbno 
varovane skrivnosti, ki so se prenaša-
le iz roda v rod. Leta 1961 je odprava 
Biološkega inštituta Akademije zna-
nosti iz Novosibirska pod vodstvom  
profesorja Georgija Vasiljeviča Krilo-
va uspela na Altaju na nadmorski vi-
šini 3000 m najti nahajališča rožnega 
korena in šele takrat je bilo ugotovlje-
no, da je legendarni zlati koren ena 
izmed vrst rožnega korena.

V svoji knjigi »Zelišča življenja in 
njihovi iskalci« iz leta 1969 je prof. 
Krilov opisal tudi uporabo rožne-
ga korena v altajski ljudski medicini, 
kjer velja za rastlino, ki daje in vrača 
zdravje in moč. Danes je rožni koren 
vključen v t.i. Rdečo knjigo, kar po-
meni, da velja za zaščiteno rastlino in 
je zato nabiranje  strogo omejeno in 
nadzorovano.

O rožnem korenu krožijo zgodbe o 
njegovih čudežnih učinkih na člove-
kovo zdravje, o čemer govorijo tudi 
legende. Ena izmed njih pripoveduje, 
da so se po stvarjenju sveta vse ra-

stline in živali naselile v toplih kra-
jih, kar je bogove razžalostilo, saj so 
gorovja ostala neobljudena in pusta. 
Le ena rastlina se je odločila, da bo 
živela v visokih skalnih gorah – to 
je bil rožni koren. Bogovi so ga zato 
obdarili z močnimi zdravilnimi la-
stnostmi. Od takrat so se bolne živali 
podajale v gore, da bi našle rožni ko-
ren in se pozdravile. 

Altajci svojo »zlato korenino« upora-
bljajo zato, da so zdravi. V ljudskem 
zdravilstvu  se kot čaj uporablja za 
povečanje delovne sposobnosti in 
vzdržljivosti. Za povečano moč ga 
domačini tudi žvečijo, znan pa je 
tudi po tem, da deluje izjemno moč-
no na dvig potence.

Poimenovanje zlati koren je sicer lah-

ko povezano z visoko vrednostjo, naj-
verjetneje pa je nastalo zaradi same 
barve korenine: ko namreč postrgamo 
rjavo zunanjo plast, se pokaže barva 
pozlate. Vonj sveže izkopane koreni-
ne spominja na vonj vrtnice, zato ji je 
verjetno Karl Linne dal znanstveno  
ime Rhodiola Rosea.

Dr. Korepanov v svoji knjigi »Obra-
zi rastlin – rastlinski svet v očeh 
zdravnika« piše: »Altajci niso slu-
čajno uporabljali zlatega korena kot 
univerzalno sredstvo pri mnogih 
boleznih. Deluje namreč kot močan 
adaptogen, krepi imunski sistem in 
mobilizira lastno zaščitno moč orga-
nizma v borbi z boleznimi in škodlji-
vimi zunanjimi vplivi.« 

Pri slabem kliničnem stanju, izčrpa-
nosti, pretiranih 
psihičnih in fizič-
nih obremenitvah 
ter močno izraže-
ni asteniji, je hitra 
pomoč nujna. V 
tem primeru dr. 
Korepanov svetuje 
kombinacijo čage 
z rožnim korenom. 

Medtem ko elev-
terokok kot adap-
togen poveča iz-
ločanje hormonov 
nadledvične žleze, 
ki delujejo proti 
stresu, rožni koren 
deluje na central-

ni živčni sistem, izboljšuje delovanje 
ščitnice in priželjca, spolne funkcije 
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pri moških, povečuje funkcije simpa-
tičnega in parasimpatičnega živčnega 
sistema, povečuje sposobnost fizičnega 
in umskega dela in občutno skrajša čas 
okrevanja po bolezni. Obstajajo tudi 
podatki o ženskah, ki niso mogle za-
nositi niti s pomočjo klasičnega zdra-
vljenja, pa  je po nekaj mesecih uživa-
nja rožnega korena prišlo do zanositve. 
Na Altaju je še danes običaj, da mlado-
poročencema podarijo šopek rožnega 
korena, kar naj bi jima zagotavljalo 
ploden zakon. 

Švedski raziskovalci so ugotovili, da 
so rožni koren uživali tudi Vikingi, da 
bi si povečali fizično moč in vzdržlji-
vost. Sposobnost rožnega korena, da 
deluje kot psihostimulans je dobro-
došla zlasti ljudem s povečanimi psi-
hičnimi obremenitvami in tudi mla-
dostnikom pri šolskih oz. študijskih 
obremenitvah. 

Farmakološko aktivne sestavine, ki 
so poleg flavonoidov, fenolnih kislin 
in drugih spojin, odgovorne za učin-
kovitost rožnega korena so rozavin, 
rozin in rozarin (s skupnim imenom 
rozavini), ki so značilni izključno za 
rožni koren. 

Tradicionalna uporaba rožnega kore-
na v sibirski  medicini je bila povod 
za številne raziskave, ki so potrdile 
njegovo adaptogeno, protistresno, 
antihipoksično, antioksidativno in v 
kombinaciji s čago tudi protitumor-
sko delovanje. 

V zadnjih letih je bilo v svetovnih 
medicinskih revijah objavlje-

nih veliko raziskav o uporabi aktiv-
nih snovi rastlin in gob pri zdravlje-
nju tumorjev skupaj s standardnim 
onkološkim zdravljenjem ali zgolj 
s fitoterapijo. Rezultati kontrolnih 
pregledov bolnikov z uporabo teh-
nike jedrske magnetne resonance 
(MRI) in/ali računalniške tomogra-
fije (CT) pri bolnikih so nemalokrat 
presenetili zdravnike, ki so se pričeli 
zanimati tudi za fitoterapijo. Nadvse 
obetavne za zdravljenje vrste raka-
vih bolezni so klinične študije s si-
birsko čago. 

Biološke značilnosti, kemična sesta-
va in farmakološki učinki čage (Ino-
notus obliquus) so v zadnjih letih 

predmet vrste raziskav in kliničnih 
študij. Do nedavnega je veljalo, da je 
izjemna, že v tradicionalni medicini 
znana vsestranska zdravilnost sibir-
ske čage, posledica vsebnosti betu-
linske kisline. Nedavne študije pa so 
dokazale, da imajo največji zdravilni 
učinek sekundarni metaboliti, ki jih 
ta olesenela goba razvije v težkih kli-
matskih pogojih kot zaščito oz. pogoj 
za preživetje. Sekundarni metaboliti 
iz čage tako tudi v človekovem telesu 
opravljajo vlogo zaščite in zdravljenja. 

Ker v naravi čaga počasi izginja, 
je farmacija razvila tehnologijo za 
umetno gojenje čage, vendar so ke-
mijske in farmakološke analize po-
kazale, da je zdravilnost gojene čage 
znatno nižja od zdravilnosti čage, ki 
raste v naravnem okolju. 

Pred kratkim so znanstveniki doka-
zali, da ima največjo zdravilno moč 
zunanji črni rob čage, ki ima visoko 
vsebnost lanostanskega triterpenoi-
da z imenom inotodiol. Dokazano je 
bilo, da prav inotodiol zavira prolife-
racijo (razrast) celic z induciranjem 
apoptoze (programirana smrt celice) 
in z aktiviranjem encima kaspaza-3 
(Centre for Genomic and Regenerati-
ve Medicine, School of Biomedicine, 
Far Eastern Federal University, Vla-
divostok, Russian Federation Depart-
ment of Pharmacology and Toxicolo-
gy, University of Lausanne, Lausanne, 
Switzerland Federal Scientific Center 

ZDRAVI IN MOČNI 
S ČUDEŽNO GOBO 

ČAGO - A NE VSAKO
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of the East Asia Terrestrial Biodiversi-
ty FEB RAS, Vladivostok, Russia).

Študije so pokazale tudi učinek ino-
todiola iz čage na proliferacijski cikel 
in apoptotični gen (gen, ki je odgo-
voren za to, da pride do programi-
rane celične smrti) človeške celične 
linije adenokarcinoma pljuč A549. 

•	 Učinki inotodiolnih izvlečkov iz 
Inonotus obliquusa na prolife-
racijski cikel in apoptotični gen 
človeške celične linije adeno-
karcinoma pljuč A549, v celicah 
SKOV3 raka jajčnikov

•	 Vpliv inotodiola na celično pro-
liferacijo in apoptozo celične li-
nije raka jajčnikov pri človeku 
SKOV3 in njen molekularni me-
hanizem  in materničnega vratu

•	 Učinki inotodiola na apoptozo 
celic HeLa pri raku maternič-
nega vratu pri ljudeh. (Svetovni 
časopis za kirurško onkologijo 
World Journal of Surgical Onco-
logy, junij 2018).

V članku »Medicinske gobe kot pri-
vlačen nov izvor naravnih sestavin 
za bodočo terapijo raka« (Medi-
cinal mushrooms as an attractive 
new source of natural compounds 
for future cancer therapy) o čagi 
(I. obliquus) piše: »I. obliquus se že 
dolgo uporablja v ljudski medicini 
za zdravljenje raka v Rusiji, na Ki-
tajskem, v Koreji in na Japonskem.« 

Vodni ekstrakti  I. obliquus so po-
kazali citotoksično in antimitotič-
no delovanje na celicah HeLa (ne-
skončno deljive nesmrtne celice 
za znanstvene raziskave). Izvlečki, 
pridobljeni iz gobe z vodno fermen-
tacijo, so povzročili apoptozo v ce-
ličnih linijah človeškega kolorektal-
nega karcinoma HCT-116 in HT-29. 

O podobnih nizkospecifičnih cito-
toksičnih in/ali citostatičnih učinkih 
ekstraktov čage so poročali tudi na 
človeških celicah raka debelega čre-
vesa in celicah HepG2 (nesmrtna ce-
lična linija jetrnega tkiva za raziska-
ve) raka na jetrih, ne da bi razjasnili 
mehanizme delovanja. Glede na an-
tikancerogeni potencial posameznih 

spojin I. obliquus lahko za to gobo 
izpostavimo več skupin:

•	 Unikatni triterpenoidi tipa lano-
stan, inonotodiol in inonotsuo-
ksidi so pokazali antikanceroge-
ne učinke in vivo.

•	 Polifenolne spojine z nizko mo-

lekulsko maso so pokazale, da 
zavira aktivnost topoizomeraze 
II, kar je privedlo do zmanjšanja 
rasti v gojenih človeških celicah 
karcinoma HCT116 (celična li-
nija raka debelega črevesa), to pa 
je identificiralo te polifenole kot 
domnevna kanceroterapevtska 
sredstva.

PrIstOP rUsKEgA OnKOlOgA 
K ZdrAvljEnjU rAKA!

Dolgo časa je veljalo zmotno prepričanje, da bolniki v času zdravljenja s 
kemoterapijo in obsevanjem ne smejo uživati hrane in prehranskih do-

polnil, ki delujejo kot imunostimulatorji in adaptogeni . Iz pogovora z onko-
logom in fitoterapevtom dr. Sergejem Valerjevičem Korepanovim iz Inštituta 
Alfit v Barnaulu navajam razlago, zakaj in od kod takšno prepričanje:

»Konec 19.stoletja, ko so se pojavili prvi uspehi pri zdravljenju s kemijo in ko 
je farmacija uspela iz rastlin izvleči učinkovite sestavine, ki kot izvlečki delujejo 
močneje, na primer iz maka opij, je šla vsa medicina v sodelovanju s farmaci-
jo v razvoj farmakoterapije, fitoterapija pa je ostala pozabljena in izključena iz 
medicine. Zdravniki so imeli na voljo široko ponudbo farmacevtskih izdelkov 
in se niso več zanimali za fitoterapijo, sistem izobraževanja pa jo je obšel, zato 
zdravniki tudi niso dobili nobenega znanja o zdravljenju s pomočjo rastlin. Moje 
osebno mnenje je, da farmakološki preparati zdravijo telo, fitomedicinski prepa-
rati pa vzpostavljajo v telesu homeostazo. Gre za popolnoma različna pristopa k 
zdravljenju. Danes že 40-50% onkologov priznava fitoterapijo kot podporno oz. 
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dopolnilno zdravljenje. Če fitoterapijo 
imenujemo dopolnilno zdravljenje, to 
pri onkologih ne vzbuja občutka ogro-
ženosti in s tem zavračanje tovrstnega 
zdravljenja.«

Dr. Korepanov že od l.1991 vodi In-
štitut Alfit v Barnaulu, v okviru kate-
rega deluje tudi zavod Galen, kjer se 
ukvarjajo s proizvodnjo zdravilnih 
pripravkov izključno iz rastlin. Uspe-
hi, ki jih ima inštitut z zdravljenjem 
vrste bolezni, predvsem pa onkolo-
ških, je posledica strokovno vodenega 
zdravljenja, ki je usmerjeno predvsem 
v aktiviranje organizma, da razvi-
je svoje lastne sposobnosti za borbo 
z boleznijo. Dr. Korepanov, rojen l. 
1959 v majhni altajski vasi 150 km 
od Barnaula, je l. 1982 zaključil štu-
dij medicine kot specialist ginekolog 
in porodničar. Ko je pričel z delom na 
Onkološkem inštitutu, se je pričel za-
nimati tudi za fitoterapijo.

Sam o tem pravi:
»Kot študent medicine sem se zanimal 
tudi za zdravljenje z rastlinami, ker me 
je o njih že v otroštvu poučeval oče, 
ki je bil profesor biologije. Posebej pa 
so me rastline pritegnile po tem, ko 
sem kot onkolog videl, da pacienti ne 
glede na to ali jim zdravniki onkologi 
priporočajo ali prepovedujejo – pijejo 
različne zdravilne čaje. Odločil sem 
se, da natančno proučim to področje s 
stališča znanosti.«

Pri tem je dr. Korepanov, kot je bilo 
pričakovati, sprva naletel na precej-
šnje nerazumevanje kolegov, ki so kot 
edini način zdravljenja onkoloških 
bolnikov priznavali le »sveto troji-
co« - operacijo, kemoterapijo in ob-
sevanje. Uspehi, ki jih dosega v svo-
jem inštitutu pa so mnoge zdravnike 
prepričali, da je vztrajanje na starih 
principih nesmiselno in da je potreb-
no bolniku ponuditi tudi vzporedno 
zdravljenje z rastlinami.

Dr. Korepanov pravi:
»Operacija, kemoterapija in radiote-
rapija delujejo na tumorje – uničuje-
jo tumorske celice, obenem pa imajo 
negativne stranske učinke. Fitotera-
pija deluje enako, nima pa negativnih 
učinkov, ampak prav nasprotno – kre-
pi organizem. Ko sem se pričel ukvar-

jati s fitomedicino, sem se želel najprej 
prepričati o dveh pomembnih stvareh:
- da zdravilne rastline ne stimulirajo 
rast tumorskih celic, zlasti tiste rastli-
ne, ki so pri zdravnikih v preteklosti 
vzbujale pomisleke in strah: elevtero-
kok, zlati koren, ženšen, čaga, trpotec 
itd. Prevladovalo je namreč prepriča-
nje, da t.i. adaptogeni delujejo kot bi-
ostimulatorji, kar pomeni, da verjetno 
stimulirajo tudi rast tumorskih celic. V 
praksi pa se je pokazalo, da adaptoge-
ni krepijo organizem, da se lažje bori 
s tumorji in delujejo na stabilizacijo 
procesa, zmanjšujejo tumorje, nikakor 
pa jih ne stimulirajo.

V poizkusih na miših, ki smo jih delali 
v kliničnih študijah, smo ugotovili, da 
fitoterapija povečuje učinek kemote-
rapije, radioterapije in operacije. Štu-
dije so tudi pokazale, da se je močno 
zmanjšalo metastaziranje ali zaseva-
nje. Večletne raziskave na Onkofar-
makološkem inštitutu v Tomsku pa so 
dokazale, da so se adaptogeni izkazali 
kot koristni zaradi več vrst delovanja: 
preprečujejo in zavirajo nastanek raka, 
ob hkratni uporabi s kemoterapevtiki 
pa tudi izrazito, pri večini terapij kar za 
60%, povečajo učinkovitost kemotara-
pije. Z uporabo adaptogenov se obču-
tno podaljša čas preživetja pri raku in 
omeji razvoj metastaziranja. Raziska-
ve so potrdile še eno zelo pomembno 
ugotovitev: adaptogeni občutno ali 
pa celo v celoti zmanjšajo neprijetne 
stranske učinke kemoterapije.«

Svoje izkušnje o podpornem zdravlje-
nju onkoloških bolnikov je dr. Kore-
panov nazorno opisal v svoji knjigi. 
»Rastline v profilaksi in zdravljenju 
raka«. Knjiga je nazorna predstavitev 
naravnih načinov zdravljenja s pomo-
čjo rastlin, pri čemer avtor zdravnik 
onkolog in fitoterapevt pokaže pravo 
pot sodobni medicini – sodelovanje 
znanosti in ljudskega zdravilstva - in 
pri tem poudarja:

»Fitomedicino razumem v okviru 
konvencionalne medicine kot do-
polnilno zdravljenje. Tako onkolo-
gi in ostali zdravniki niso ogroženi, 
pacient pa dobi kakovostno narav-
no zdravilo. Za pacienta ni namreč 
prav nič važno, kdo je glavni – me-
dicina, farmacija ali fitomedicina 

- pomembno je, da ima zdravljenje 
učinek. Pomembno je tudi to, da 
pacientu uživanje naravnih adapto-
genov in imunostimulatorjev pripo-
roča sam zdravnik, ki pozna učinek 
delovanja določenih rastlin.«

Vzporedno z delovanjem Inštituta in 
fitocentra Alfit je dr.Korepanov s sode-
lavci postavil tudi zavod Galen, kjer iz 
zdravilnih rastlin izdelujejo fitomedi-
cinske pripravke. Sam pravi, da se je pri 
znanstvenem raziskovanju zdravilnega 
učinka rastlin soočil z vprašanjem, 
kako naj te rastline ponudi ljudem, saj 
vendar večina bolnikov ne more sama 
nabirati rastlin. V tistem času so se na 
trgu pojavili t.i. biološko aktivni do-
datki iz tujine, ki so imeli zelo visoke 
cene. Ljudje so za tuja zdravila, ki vse-
bujejo sestavine iz zdravilnih rastlin, ki 
rastejo tudi na Altaju, prodajali avto-
mobile, hiše itd... 

Ogorčen nad izkoriščanjem bolnih lju-
di, ki se oprimejo vsake slamice, da bi 
se pozdravili, in prodajajo svoje imetje 
za proizvode, ki jih lahko dobijo tudi 
doma za smešno malo denarja, poleg 
tega pa bi bil izvor teh proizvodov re-
snično naraven in njihov učinek še 
večji, se je s sodelavci odločil za na-
kup stroja za briketiranje zdravilnih 
rastlin. Za nakup stroja so izčrpali vse 
svoje pripravke. Zavod so zgradili s 
prostovoljnim delom, gradbeniki, ki 
so jim pri tem pomagali, pa so se od-
rekli plačilu v zameno za zdravstveno 
oskrbo oz. terapije. Tako je pričel de-
lovati zavod Galen, ki je sprva iz altaj-
skih zdravilnih rastlin izdeloval le pre-
parate za onkološke bolnike in uspel z 
altajskega trga izriniti drage evropske 
in ameriške preparate.

Za izdelavo črne čage, ki je opisana v 
teh člankih in ki se jo uporablja tudi 
pri učinkovitem zdravljenju rakavih 
obolenj, se za razliko od ostalih čagi-
nih pripravkov, ki se jih dobi na trgu in 
pri katerih uporabijo celotno gobo, pri 
črni čagi uporabi eden ali dva centi-
metra zunanjega dela gobe. Ta del vse-
buje največ učinkovin in zaradi tega je 
čaj iz črne čage, ki ga podjetje Biosti-
mul iz Rusije proizvaja za slovenskega 
uvoznika po učinkovitosti zdravljenja  
neprimerljiv z drugimi izdelki iz čage 
drugih ponudnikov.

fitomedicina                                       



Predstavljamo vam podjetje Carnomed iz Novega sada, ki 
je v sodelovanju z univerzami, inštituti, laboratoriji .... in 

patentiranimi postopki razvilo edinstvene naravne priprav-
ke, ki pomagajo telesu pri spopadanju z najtežjimi boleznimi. 
Njihova zgodba je v bistvu zgodba ljudi, ki so najprej žele-
li pomagati otrokom z avtizmom in iskali nekaj, kar bi tem 
otrokom pomagalo izboljšati njihovo stanje. In našli so.  Nji-
hovi pripravki, ki so seveda in morajo biti uvrščeni med pre-
hranska dopolnila so v bistvu več kot samo to. So pripravki, 
ki resnično in potrjeno s študijami pomagajo ljudem. 

Carnosine extra, Sulforafan, Q10 ekstra, stImuno in Kolo-
strum extra izstopajo iz poplave raznoraznih podobnih izdel-
kov. Ker je njihovo delovanje potrjeno. Ker učinkovito vpliva-
jo na zdravje ljudi. S pomočjo zdravnikov so razvili protokole 
jemanja pri najtežjih obolenjih. Kot smo pisali v prejšnji šte-

PREDSTAVLJAMO VAM 
PODJETJE CARnOMED
CarnoMed je svoje delo začel kot dobrodelna 
organizacija za pomoč ljudem z avtizmom. Da-
nes je mednarodno podjetje, ki ga sestavlja eki-
pa mladih, ki delajo v interesu vašega zdravja.

vilki Dobrih novic, so na mednarodnem kongresu 
nevrologov v Dubaju predstavili študijo, ki potrjuje, 
da njihov patentirani Carnosine Extra pacientom z 
multiplo sklerozo pomembno vpliva na opravljanje 
gibalnih funkcij telesa. S tem so bila potrjena njiho-
va prizadevanja pri ustvarjanju visokokakovostnih in 
obenem učinkovitih pripravkov. 

Dodatek - Carnosine Extra je izdelek, na katerega 
so še posebej ponosni. Vsi njihovi izdelki so priprav-
ljeni izključno iz naravnih snovi, brez uporabe gen-
sko spremenjenih sestavin, po receptu vrhunskih 
znanstvenikov. Carnosine Extra je rezultat dolgo-
letnih raziskav. Mnogi znanstveniki ga vse pogosteje 
omenjajo kot dodatek  prihodnosti, ker premika meje 
medicine - pomaga tam, kjer tudi zdravila nimajo 
učinka. Ena od težav sodobne medicine je, da temelji 
na zdravilih, ki se spopadajo s posledicami. Dodatki 
Carnomed delajo ravno nasprotno, pripeljejo telo v 
sistemsko stanje ravnovesja in vsi izdelki temeljijo na 
načelih mitohondrijske medicine.
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mDocs
Dokumentni sistem

Rešitve in storitve

mSignum
E-podpisovanje dokumentov

mSlog
Izmenjava e-računov

mScan
Skeniranje in validacija

mSef
Certificirana e-hramba

Ostale certificirane storitve 
ravnanja z dokumenti

PRIHRANIMO VAŠ ČAS.

080 51 15  |  info@mikrografija.si  |  www.mikrografija.si
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Ponudba podjetja
Intercom Celje:
• hidravlični agregati
• cilindri
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White Hdraulics, Aron, HBS, Manuli ter Semperit.
aso@aso.si
www.aso.si
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Logistika: tel: 03 42 63 255, gsm: 031 679 078
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pon - pet: 7:00 - 15:00

KOMERcIALA

tel: 03 42 63 228
faks: 03 42 63 232
gsm: 041 563 110
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www.pilih-beton.si

PILIH BETON d.o.o.
Tovorna ulica 17, 3000 Celje

 +386 3 425 66 00
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ZA UVELJAVITEV POPUSTA  IZREŽITE KUPON

TRGOCEV,  d.o.o. ,  Obrtna cona Logatec  25,  1370 Logatec
Tel . :01-7542-485 ,  e-mai l : info@trgocev.com ,  www.trgocev.com

VSE ZA CENTRALNO IN  VODOVOD

SVETOVANJE IN 3D IZRIS VAŠE NOVE KOPALNICE
več na WWW.TRGOCEV.COM
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